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با سلام خد مت امام عصر)عج(
آمریکا؛ انتخابات  واقعیت  با  نظرسنجی ها  نتایج  فاحش  اختلاف 

رسانه ها  برنده  بایدن   

خودرو  بازار  پرنوسان  هفته 

خ ها  چر ر چها
می رانند؟ سمت  کدام  به 
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رود  کشف  اراضی  از  کیلومتر   53
شود می  درختکاری 
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بازیگران الگوی 



2
شنبه17 آبان 1399/   سال سوم  /   شماره 800

Vol.3.No.800 / November.7.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس

سی

کار جمهوری اسلامی با بایدن سخت تر از 
ترامپ است!

احمد زیدآبادی
حضور جو بایدن در کاخ ســفید تقریباً قطعی به نظر می رســد و بسیار بعید است که اعتراض 
دونالد ترامپ به روند شــمارش آراء به جایی برســد. ترامپ دیر یا زود مجبور اســت نتیجۀ 

انتخابات را بپذیرد و به غائله خاتمه دهد.
ورود بایدن به کاخ سفید اما چه تأثیری بر ایران خواهد داشت؟ بسیاری از تحلیل گران بر این 
نظرند که با حضور بایدن در کاخ سفید، کار جمهوری اسلامی با آمریکا آسانتر می شود اما از 

نگاه من، به دو دلیل ماجرا دقیقاً معکوس است!
به نظرم اگر جمهوری اســلامی نخواهد در اســرع وقت با دولت جدید آمریکا وارد مذاکره و 
سپس مصالحه شود و در صدد تقابل با آن برآید، بدون شک سر شاخ شدنش با بایدن، بسیار 

سخت تر از منازعه با ترامپ خواهد بود.
ترامــپ در عرصۀ بین المللی رهبری خودشــیفته و تکرو بود و به دلیــل رفتار و مواضعش، 
مورد انتقاد و بلکه نفرت بســیاری از محافل لیبرال و چپ در جهان قرار داشــت. از این رو، 
رد درخواســت او برای مذاکره از ســوی ایران، کم و بیش با همدلی این محافل و بی تفاوتی 
بســیاری از کشورها همراه بود. پاسخ رد به بایدن اما بی نهایت سخت و دشوار است چرا که 
او احتمالًا از طریق رایزنی با متحدان آمریکا و اعضای شــورای امنیت سازمان ملل، پیشنهاد 
مشــخصی را به ایران ارائه خواهد کرد که پاســخ منفی به آن، می تواند سبب انزوای شدید 
در میان کشــورها و برانگیختن خشم محافل لیبرال و چپ در سطح جهان و تحریک بیشتر 

افکار عمومی در داخل شود و راه هرگونه فشاری را علیه جمهوری اسلامی هموارتر کند.
دلیل دوم اما به رویکرد بایدن به مســئلۀ فلســطین باز می گردد. در واقع ترامپ با یک طرح 
صلح ناعادلانه و غیر قابل دفاع، کوشــید تا کشــورهای عرب را به عادی سازی روابط  شان 
با اســرائیل متقاعد کند. این عادی ســازی به دلیل نامنصفانه بودن معاملۀ قرن ترامپ، هم 
خشم فلسطینی ها را برانگیخت و هم ســبب سرافکندگی پیدا و پنهانِ رهبران عرب پیشتاز 
برای عادی ســازی رابطه، در افکار عمومی منطقه شــد. بایدن اما می تواند با فاصله گرفتن 
از جنبه های مخربتر طرح ترامپ، هم خشــم فلســطینی ها را فرو نشاند و آنها را به پای میز 
مذاکره با اسرائیل بکشاند و هم عادی سازی روابط را از امری شرمگینانه به موضوعی نه لزوماً 
افتخارآمیز اما دست کم به ماجرایی عادی و طبیعی تبدیل کند به طوری که اغلب کشورهای 

عرب و مسلمان با خیالی آسوده به این روند بپیوندند!
طبعاً در آن صورت، مقابلۀ جمهوری اسلامی با عادی سازی روابط کشورهای عرب و اسرائیل 

بسیار سخت تر و پرهزینه تر از امروز خواهد بود.
با این حساب، پیروزی بایدن برای هر که مفید باشد، برای جمهوری اسلامی با سیاست های 

کنونی آن، جز مشقت فزاینده چیزی ندارد.
منبع: کانال تلگرامی نویسنده

راه حل پایان مناقشه قره باغ
محسن پاک آیین

رهبــر معظّم انقلاب اســلامی در ســالروز میلاد پیامبــر خاتم حضــرت محمد مصطفی 
صلی الله علیه وآله و ولادت حضرت امام جعفر صادق علیه السلام در سخنان زنده و تلویزیونی، 
در بخش پایانی ســخنان خود، به جنگ اخیر میان ارمنستان و جمهوری آذربایجان نیز اشاره 

کردند.
رهبر انقلاب در این ســخنان با تأکید بر اینکه این موضوع حادثه ای تلخ و تهدیدکننده برای 
امنیت منطقه اســت فرمودند: »این درگیری نظامی باید هرچه زودتر تمام شود؛ البته همه ی 
سرزمین های جمهوری آذربایجان که به وســیله ی ارمنستان تصرف شده باید آزاد شود و به 
آذربایجان برگردد.« همچنین ایشــان لزوم حفظ امنیت ارامنه در این ســرزمین ها و رعایت 
مرزهای بین المللی از جانب دو طرف را مورد تأکید قرار دادند و افزودند: »تروریست هایی که 
براســاس گزارش های قابل اطمینان وارد منطقه شده اند، نباید به هیچ وجه نزدیک مرز ایران 

شوند و اگر آن ها نزدیک مرز شوند، قطعاً برخورد قاطع خواهد شد.«
بیانات حضرت آیت الله خامنه ای درباره ی مناقشه ی قره باغ برخاسته از رویکرد عدالت جویانه ی 
 ایشان و مبتنی بر اصول پذیرفته شــده ی بین المللی است. امروز در مفاهیم مرتبط با حقوق 
بین الملل، حمایت از تمامیت ارضی کشــورها یک اصل پذیرفته شــده و خدشه ناپذیر است. 
در بیانــات رهبر انقلاب نیز بر حمایــت از تمامیت ارضی جمهوری آذربایجان تأکید و آزادی 
ســرزمین های اشغال شده ی این کشور توسط ارمنستان مطالبه شده است. تصریح ایشان بر 
رعایت مرزهای بین المللی از جانب دو طرف، به معنای احترام به تمامیت ارضی کشــورهای 
همسایه است. امروز اشغال سرزمین های مستقل قابل پذیرش نیست و کشوری که سرزمین 
آن اشــغال شده این حق را دارد که برای آزادی اراضی اشغالی خود مبارزه کند و بجنگد. در 
دوران دفاع مقدس که اراضی ایران اشغال شده بود، ما هم این حق را داشتیم که برای رفع 
اشغال بجنگیم و به همین دلیل اکنون این حق را برای جمهوری آذربایجان هم قائل هستیم.

رهبر انقلاب با یک نگاه اصولی و مبتنی بر احترام به حقوق اقلیت ها، لزوم حفظ امنیت ارامنه 
توســط جمهوری آذربایجان را نیز مورد تأکید قرار دادند. ارامنه ی قره باغ با استفاده از مفهوم 
حقوقی »حق تعیین سرنوشت« اســتقلال خود از جمهوری آذربایجان را توجیه می کنند، در 
حالی که در حقوق پذیرفته شــده ی بین المللی »حق تعیین سرنوشــت« ذیل تمامیت ارضی 
کشــورها معنا می شود و به عبارت دیگر اقوام و اقلیت ها با احترام به حاکمیت ملی و تمامیت 
ارضی کشورهای خود باید حقوق خود را مطالبه کنند. در مناقشه ی قره باغ نیز به طور طبیعی 
دولت آذربایجان باید در چهارچوب حاکمیت ملی خود، حقوق ارامنه ی قره باغ که بخشــی از 

ملت آذربایجان هست را تأمین کند.
هشــدار رهبر انقلاب درباره ی حضور تروریســت های تکفیری در منطقه ی جنگی قره باغ و 
تأکید ایشــان بر برخورد جمهوری اسلامی با تروریست ها در صورت تجاوز به مرزهای ایران 
نیز یک موضع دقیق،   قاطع و راهبردی است. متأسفانه در قضیه ی جنگ جمهوری آذربایجان 
و ارمنســتان، یکی از کشــورهای منطقه متهم اســت که تکفیری ها را تشویق به حضور در 
منطقه ی جنگی کرده اســت. این اتفاق بسیار ناخوشایند است و اگرچه این موضوع تکذیب 
شــده، امّا شواهد نشــان می دهد که تکفیری ها در منطقه حضور دارند و حتی فیلم هایی را از 
حضورشان در مناطق جنگی در فضای مجازی منتشر کرده اند. وجود تروریسم در هر مکانی 
موجب ناامنی و ترور بوده و هســت و اگر کســانی بعد از رانده شــدن تکفیری ها از سوریه و 
عراق به اســتقرار آن ها در مرزهای ایران کمک کنند، قطعاً در اشتباه خواهند بود. کشورهای 
درگیر در این جنگ باید هشدار رهبر انقلاب را جدی گرفته و چنانچه دچار این خطا شده اند 

در پی جبران آن باشند.
امیدواریم در آینده، اصولی که رهبر انقلاب اسلامی به عنوان فصل الخطاب در موضوع قره باغ 
بیان کردند، هم از ســوی مقامات رسمی کشــور و هم از سوی متصدیان دیپلماسی عمومی 
و رســانه های گروهی تبیین شده و مورد توجه قرار گیرد. همان گونه که ایشان هم فرمودند، 
جنگ امر تلخی اســت و امیدواریم هرچه سریع تر این جنگ به یک صلح عادلانه منجر شده 

و شاهد ایجاد امنیت در مرزهای شمالی کشور جمهوری اسلامی ایران باشیم.

اختلاف فاحش نتایج نظرسنجی ها با واقعیت 
انتخابات آمریکا؛
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ریاســت  انتخابــات 
 2020 جمهــوری 
در  بارهــا  آمریــکا 
نتایــج  خصــوص 
هــای  نظرســنجی 
موسسات افکار سنجی و 
رسانه های بزرگ آمریکا 
ســخن به میان آمده و 
مطالــب زیــادی نیز در 
همین مــورد در روزنامه 
صبح امروز به چاپ رســیده که در تمام این 
مطالب یک پیام مشــترک وجود دارد و آن 
این واقعیت اســت که »نمــی توان به این 
نظرسنجی ها اســتناد کرد.« تا روز قبل از 
انتخابات نتایج نظر سنجی ها  نشان می داد 
که نامزد دموکرات، جو بایدن در ایالت های 
فلوریدا و اوهایو، از ترامپ جلوتر است و در 
تگزاس -که ایالت چرخشــی نامیده شــده 
بود- می تواند انتظار پیشی گرفتن از رقیب 
را داشته باشد؛ اما در روز انتخابات نتایج در 
این ســه ایالت به ســرعت به نفــع نامزد 
جمهــوری خــواه تغییــر کــرد. آخریــن 
نظرســنجی هایی که کوینی پیاک و رویترز 
انجام داده بودند نشان داده بود که بایدن در 
ایالــت فلوریدا به ترتیــب با اختلاف 5 و 4 
درصد از ترامپ جلوتر است و نشان می داد 
کــه این ایالــت کلیــدی را خواهــد برد. 
نظرســنجی هایی که حدود یــک ماه قبل 
انجام شده بود نیز نشان می داد که بایدن با 

عــدد دورقمی در فلوریــدا از ترامپ جلوتر 
است. اما سه شنبه شب آراء این ایالت به نام 
ترامپ ثبت شــد. قبــل از انتخابــات نیز 
مشخص بود که نمی توان اتکای چندانی به 
نظرســنجی ها کرد. تا اینجای کار و فارغ از 
اینکه چه کسی رئیس جمهور شود، مشخص 
شد که رسانه ها و موسسات نظرسنجی مانند 
راسموســن و گالــوپ دارای ســوگیری و 
اشــتباهات فاحشی هســتند. این مراکز و 
رسانه ها عمدتا در اختیار جریان چپ و راست 

لیبرال بورژوازی آمریکایی اســت که به تبع 
آن ها فضایی را قبــل از برگزاری انتخابات 
فراهم آوردند که نشان دهنده پیروزی قاطع 
بایدن بود. اما الان که نتایج مشخص شده، 
هویدا گشته که این رســانه ها و موسسات 
افکارسنجی شکست سختی از ترامپ خورده 
اند، حتی اگر او دوباره انتخاب نشود. از سال 
2016 که ترامپ وارد کارزار انتخاباتی شد، 

بســیاری از ژنرال های کهنه کار جمهوری 
خواه مقابل او ایستادند و این مسئله در سال 
2020 تشدید شد، در این راستا حتی بسیاری 
از رسانه های محافظه کار آمریکا که نزدیک 
به حــزب جمهوری خواه هســتند از بایدن 
حمایــت کردند، زیرا که ترامــپ خود را نه 
محافظه کار و نــه نئومحافظه کار، می داند، 
بلکه خود را پســت نئومحافظه کار معرفی 
کرده است. از سوی دیگر در هر دوره ای از 

انتخابــات آمریکا یک موضــوع به گفتمان 
اکثریت تبدیل می شــود و در این دوره نیز 
پادگفتمان ضد ترامپ شد. بر همین اساس، 
بسیاری از طرفداران ترامپ در نظرسنجی ها 
شــرکت نکردند یا اینکه رای واقعی خود را 
پنهــان کردند، با توجه بــه این موضوع نیز 
نظرسنجی ها با خطا های بسیار زیادی روبرو 
شد، در واقع می توان گفت، ترامپ با حضور 

خود به ســاختار های سنتی که برای دهه ها 
در آمریکا وجود داشت همواره حمله کرده و 
آن ها را زیر ســوال برده است. ترامپ با این 
کار خود اساس نظام حزبی را نیز زیر سوال 
برده، به طوری باید گفت، این انتخابات بین 
ترامپ و مخالفان او برگزار شد، نه بین نامزد 
حزب دموکرات و جمهــوری خواه، چرا که 
بسیاری از هم حزبی های ترامپ نیز با او به 
مخالفت پرداختند، درست است که دو حزب 
اصلی ایــالات متحده بــا یکدیگر متفاوت 

هستند، اما در مورد نظام لیبرال دموکراسی 
و ارزش هــای آن توافق کامل دارند و برای 
همیــن موضــوع مخالفت ها تا ایــن حد با 
ترامپ زیاد است. تاثیر نظرسنجی ها بر روی 
انتخابــات را می توان در دو بخش بررســی 
کرد. بخش اول این است که به مانند سال 
خطا هــای  دارای  نظرســنجی ها،   2016
بســیاری اســت و همه را غافلگیــر کرد. 

مسئله ای که بســیاری از تحلیلگران به آن 
پرداختــه اند و همــگان نیــز در مورد آن 
صحبــت می کنند. اما بخــش دوم در مورد 
عملکرد نظرســنجی ها این اســت که این 
بزرگنمایــی در مورد پیــروزی قاطع بایدن 
عامدانه صورت گرفته باشــد، تا جو عمومی 
در آمریکا را تحت تاثیــر قرار دهد و باعث 
شــود که اقبال به نامزد دموکرات ها بیشتر 
شــود. شــاید اگر این فضاســازی صورت 
نمی گرفت، در همــان دو روز اول ترامپ با 
قاطعیــت انتخابــات را برده بــود، بنابراین 
می توان گفت تا حدودی این »رســانه ها« 
بودنــد که به کمک بایدن آمده و او را یاری 
کردند. به عنــوان مثال در ایالت فلوریدا که 
در نظرســنجی ها حتی تا 8 درصد بایدن را 
جلوتر از ترامپ نشان دادند، در عمل رئیس 
جمهوری فعلی قاطعانه به پیروزی رســید. 
بنابرایــن عملکرد رســانه ها و موسســات 
نظرســنجی بسیار جانبدارانه بود و آن ها در 
این انتخابات از بایدن پشتیبانی کردند، اما با 
این همه ترامپ توانســت بازهم کار خود را 
انجام دهد، چرا که مهم این است که حداقل 
نیمی از مردم آمریــکا طرفدار تفکر ترامپ 
مبنی بر روی گردانی از ساختار های حزبی و 
سنتی این کشور هستند و احساس می کنند 
که فردی همچون ترامپ توانســته حقوق 
آن ها را استیفا کند و این خود تحول بزرگی 
در جامعه ها آمریکایی است که برای دهه ها 
بر اســاس یک ســنت رهبری می شد، اما 

ترامپ آن را برهم زد.

یادداشت

اگر فضاسازی رسانه ای صورت نمی گرفت، ترامپ با قاطعیت انتخابات را برده بود. 
بنابراین می توان گفت تا حدودی این رسانه ها بودند که به کمک بایدن آمدند و او را یاری 

کردند، به عنوان مثال در ایالت فلوریدا که در نظرسنجی ها حتی تا 8 درصد بایدن را 
جلوتر از ترامپ نشان دادند، در عمل رئیس جمهور فعلی قاطعانه به پیروزی رسید. 
بنابراین عملکرد رسانه ها و موسسات نظرسنجی بسیار جانبدارانه بود و آن ها از 

بایدن پشتیبانی کردند

,,

اعزام تجهیزات زرهی به مناطق مرزی شمال غرب کشور

امنیت مردم ایران خط قرمز نیروهای مسلح

دغدغه های بن سلمان 

واکنش یک وزیر صهیونیست به بازگشت احتمالی بایدن به برجام

سردار حسین سلامی ظهر روز پنجشنبه در جریان بازدید 
از نــوار مرزی اصلانــدوز اظهار کرد: بــا توجه به وجود 
درگیری و مناقشــه میان دو همسایه شمالی کشورمان، با 
سفر به منطقه مرزی اصلاندوز در استان اردبیل، از امنیت 

مردم مرزنشین این استان اطمینان کامل حاصل شد.
وی افزود: در این ســفر همچنین با بازدید از ســد میل 
مغان، با مرزبانان گروهان مرزی در شهرستان اصلاندوز 
نیز دیدار شد.از زحمات شــبانه روزی مرزبانان جمهوری 

اســلامی ایران در حفظ امنیت مرزهای اســتان اردبیل 
قدردانی می کنیم.

در بازدید فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی 
از نوار مرزی شهرســتان اصلاندوز، سردار جلیل بابازاده 
فرمانده ســپاه حضرت عباس)ع( استان اردبیل نیز حضور 

داشت.
همچنین بخشــی از تجهیزات زرهی قــرارگاه عملیاتی 
لشکر 16 زرهی قزوین با استفاده از تعدادی از خودروهای 

ترابری و تانک بر، تولید و بهینه شده توسط نیروی زمینی 
ارتش با حضــور معاون آماد و پشــتیبانی نیروی زمینی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران و مســئولان استانی به 

مناطق مرزی شمال غرب اعزام شدند.
سرتیپ دوم علی پور معاون آماد و پشتیبانی نیروی زمینی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران در حاشیه این مراسم با 
اشاره به نقش نیروهای مسلح در تأمین امنیت بیان کرد: 
خط قرمز نیروهای مسلح کشــور، امنیت و آسایش ملت 

ایران اســت و نیروهای مســلح برای حفظ این دو مولفه 
مهم در هر مکان و در کسری از زمان برای نقش آفرینی 

در میدان حضور پیدا خواهند کرد.
معاون آماد و پشــتیبانی نیروی زمینی تاکید کرد: در این 
ماموریت همچنین ســرعت عمــل و کیفیت خودروهای 
ترابری ســنگین این نیرو که در مراکز تحقیقاتی و بهینه 
سازی نیروی زمینی ، تولید و نوسازی شده اند در اجرای 

ماموریت واگذاری مورد ارزیابی قرار می گیرند.

ولیعهد عربســتان ســعودی با اضطراب در کاخ خود منتظر 
تعیین رئیس جمهور بعدی آمریکا اســت. محمد بن سلمان 
هنگامی که به طور ضمنی با تصمیم شــیخ محمد بن زاید، 
همتای اماراتی خود، برای امضای توافق صلح با اســرائیل، 
دشــمن سنتی جهان عرب، موافقت کرد، در واقع بر انتخاب 

مجدد دونالد ترامپ شرط بسته بود.
آنخل ووهرا در فارین پالیســی نوشــت: ولیعهد عربســتان 
ســعودی با اضطراب در کاخ خود منتظر تعیین رئیس جمهور 
بعدی آمریکا است. محمد بن ســلمان هنگامی که به طور 
ضمنی با تصمیم شــیخ محمد بن زاید، همتای اماراتی خود، 
برای امضای توافق صلح با اســرائیل، دشــمن سنتی جهان 
عــرب، موافقت کرد، در واقع بر انتخاب مجدد دونالد ترامپ 
شــرط بســته بود، حالا اگر جو بایدن پیروز شود، موقعیت 
عربستان سعودی که اقدام جنجال برانگیز تازه اش به قیمت 
تحریک احساســات مسلمانان در سطح جهان تمام شد، وی 

را منزوی تر از قبل خواهد کرد.

به گــزارش انتخــاب، در ادامه این مطلب آمده اســت: در 
آغاز دوران ریاســت جمهوری ترامپ، جارد کوشــنر داماد و 
مشــاور ترامپ، بن ســلمان را فریب داد. این از همان ابتدا 
رابطه تنگاتنگ و نزدیکی با یکدیگــر برقرار کردند. از نظر 
اســتراتژیک، این به معنای هماهنگی نزدیک در مورد ایران 
و منطقه و حمایت آمریکا از قدرت گرفتن محمد بن سلمان 
در ســاختار قدرت عربستان ســعودی بود. ولیعهد به ویژه با 
حمایت ترامپ جسورتر شد و موضع سرسختانه تری نسبت 
به تهران اتخاذ کرد. از زمان انقلاب اسلامی در سال 1979 
ریاض همواره ایران را تهدید اصلی برای موقعیت غیررسمی 

خود به عنوان رهبر جهان اسلام می داند.
فارین پالیسی در ادامه مدعی شد: در ماه مه 2018 ، ترامپ 
از توافق هسته ای خارج شد که تحریم ها علیه ایران را پایان 
داده بود. این معامله و پولی که از طریق فروش نفت به جیب 
تهران ریخته شــد، این امکان را برای این کشور فراهم کرد 
تا حمایت خود را از شــبه نظامیــان مانند حزب الله لبنان در 

سراســر منطقه دو برابر کند. بنابراین اعمال مجدد تحریم ها 
هم برای اسرائیل و هم برای آل سعود گزینه ایده آل بود.

با این حال، بایدن قول داده که دوباره با ایران راه دیپلماسی 
در پیش گیرد و توافق هســته ای را بــه نوعی احیا کند. اگر 
چنین اتفاقی بیفتد و تحریم ها دوباره برداشــته شود، از نظر 
عربستان سعودی، ایران دوباره بودجه لازم را به دست آورده 
تا هلال شــیعی خود را از طریق سوریه، عراق، لبنان تا یمن 
گسترش دهد. مشخص نیست که بایدن بدون اعمال تحریم 
چگونــه می خواهد فعالیت های ایران را محدود کند، در حال 
حاضــر به نظر می رســد که این موضــوع عمده ترین دلیل 

نگرانی عربستان سعودی است.
بطور کلی بایدن از عربســتان ســعودی به عنوان متحدی 
غیرقابل قبول نام برده و قول داده که با آن رفتاری متفاوت 
در پیــش گیرد. وی همچنین از یافته های ســیا که ولیعهد 
سعودی را مسئول قتل وحشــیانه جمال خاشوقجی مخالف 
حکومت سعودی می دانســته پشتیبانی کرده است. در پایان 

اینکه آیا این امر تغییری در سیاست آمریکا در قبال عربستان 
ســعودی ایجاد می کند یا خیر، یکی از سوالات بزرگ پیش 

رو ما است.
نگرانی ترکی الفیصل از پیروزی بایدن و بازگشتش به برجام

همچنین رئیس پیشین سازمان اطلاعات عربستان گفت که 
جو بایدن متعهد اســت به برجام بازگردد و این مســاله مرا 

نگران می کند.
به گزارش از الخلیج الجدید، ترکی الفیصل، رئیس پیشــین 
ســازمان اطلاعات عربســتان گفت: پیروزی جو بایدن در 
انتخابات آمریکا مرا نگران می کند زیرا او متعهد به بازگشت 

به توافق هسته ای ایران است.
وی با حضور در نشســتی در ابوظبــی تاکید کرد: جو بایدن 
گفت که سیاست ترامپ در خاورمیانه و خروجش از برجام را 
نقــض می کند.ترکی الفیصل گفت: جو بایدن تاکید کرد که 
به برجام باز می گردد اما او شروطی برای بازگشت دارد و ما 

هنوز نمی دانیم که شرط های او چیست.

یک وزیــر رژیم صهیونیســتی موضع نامــزد دموکرات 
انتخابات ریاســت جمهوری آمریــکا را باعث تقابل میان 

ایران و این رژیم خواند.
تســاهی هنگبی، وزیــر همکاری های منطقــه ای رژیم 
صهیونیســتی در واکنش به سیاست های جو بایدن، نامزد 
حرب دموکرات انتخابات ریاســت جمهوری 2020 آمریکا 
در خصــوص برجام بــا بیان این که بایــدن برای مدتی 
طولانی به طرز آشکاری گفته اســت به توافق هسته ای 
بازمی گردد، این گفته بایدن را تقابل میان ایران و اسرائیل 

خواند.
وی با اشــاره به اینکه برجام از نگاه وی، نتانیاهو و دیگر 
مقامات اســرائیلی یک »اشــتباه اســت« ادامه داد: اگر 
بایدن به این سیاســت خود ادامه دهــد در نهایت تقابل 

خشونت باری میان ایران و اسرائیل رخ خواهد داد.
این مقام صهیونیســتی مدعی شــد: هدف ترامپ برای 
رســیدن به توافقی با ایران فرق داشــته چراکه »توافقی 
خواهد بود که از طریق تحریم های فشار حداکثری حاصل 

خواهد شد«.
زوی هاســر، رئیس کمیته جنگ و روابط خارجی کنست 

رژیم صهیونیستی نیز روز پنج شنبه در گفت وگویی با رادیو 
ارتش این رژیم گفــت: تصور می کنم که حتی اگر توافق 
هسته ای با ایران احیا شود.... از ]توافق[ قبلی بهتر خواهد 
بود. این یک توافق جامع است که زمانی که منافع دنیای 

آزاد مطرح می شود، می بینیم که حفره های بزرگی دارد.
هاســر مدعی شد که خاورمیانه از زمانی که بایدن از دفتر 
ریاست جمهوری در سال 2016 خارج شد فرق کرده است.

وی ادعا کرد: این خاورمیانه ای اســت کــه در آن ایران 
خطرناک تــر شــده و فناوری ها و تســلیحات دقیق تر و 
مرگ بارتر شــده اند. این تنها مشکل اسرائیل نیست بلکه 
مشکل کل جهان است.هاسر با اشاره به اینکه روش های 
ترامپ و بایدن برای حصول توافق با یکدیگر تفاوت دارد، 
عنــوان کرد که نتیجه این تلاش هــا از همه چیز مهم تر 
اســت. وی در این خصوص گفت: آیــا او ]بایدن[ ایران 
را محدود کرده و جلوی دسترســی این کشــور به سلاح 
هسته ای را می گیرد؟این مقام صهیونیستی مدعی شد که 
برجام »برای جلوگیری از توسعه« سلاح هسته ای توسط 

ایران کافی نبوده است.
وی آن چه آن را  دسترســی ایران به سلاح هسته ای می 

نامید را موجب آغاز مســابقه تســلیحاتی خواند و گفت: 
عربســتان، ترکیــه و مصر نیز در آن به توســعه ســلاح 

هسته ای خواهند پرداخت .
وی در این خصوص مدعی شــد: کسی رفتارهای ایران را 
نمی بیند؛ این کشــور در حال ایجاد بی ثباتی در خاورمیانه 
است و آن ها فکر می کنند اینکه بگذارند ایران پیروز شود 
درست اســت. نه آمریکایی ها و نه اســرائیلی ها اجازه  به 

تشکیل ایران هسته ای نخواهند داد.
ایســنا در ادامه این مطلب نوشــت: ادعاهــای این مقام 
صهیونیست در حالی مطرح شــده که مقامات کشورمان 
بارها تاکید کرده اند که سلاح هسته ای در دکترین دفاعی 

ایران هیچ جایگاهی نداشته و نخواهد داشت.
همچنین مقامات ایــران از جمله محمد جواد ظریف وزیر 
خارجه کشورمان بارها اعلام کرده اند که هیچ گاه دوباره بر 

سر مفاد برجام مذاکره نمی کنیم.
ظریف روز سه شــنبه نیز در گفت وگویی با ســی بی اس 
نیوز با اعلام اینکه کمپین »فشــار حداکثری« علیه ایران 
شکست خورده است، گفت: آن ها به ایران آسیب زده اند اما 
آن تغییرات سیاسی که آمریکا خواهان آن بود را به ارمغان 

نیاورده اند؛ حال این خواســته چه تغییر نظام باشد که این 
در ذهن بخش خاصی از دولت کنونی آمریکا اســت و چه  
خواسته دونالد ترامپ باشــد که خواهان به زانو درآوردن 

ایران به منظور تعیین مفاد توافق است.
این مقام ارشــد دستگاه دیپلماسی کشــورمان ادامه داد: 
من می دانم که بایدن معاون رئیس جمهور پیشــین درک 
می کند که این اتفاق ]مذاکره مجدد بر سر توافق هسته ای[ 
نخواهد افتاد و ممکن است به گونه ای دیگری اقدام کند.

وزیر خارجه کشــورمان عنوان کرد: اگر ما می خواســتیم 
دوباره مذاکره کنیم، این کار را چهار ســال پیش با ترامپ 

انجام می دادیم.
ظریف بیان کــرد که »تحت هیچ شــرایطی« تهران به 
مذاکره مجدد بر ســر مفاد توافقی که به عنوان قطعنامه 
شورای امنیت سازمان ملل درآمده بود، فکر نخواهد کرد.

ظریف ضمن ابراز امیدواری نسبت به الحاق مجدد آمریکا 
به توافق هســته ای گفت: ما به شــکل واضح راهی برای 
تعامــل دوباره پیدا خواهیم کرد اما تعامل مجدد به معنای 
مذاکره مجدد نیست. به معنای آن است که آمریکا به پای 

میز مذاکره بازگردد.

مفقودی
ســند کمپانی موتور سیکلت هوندا هیرمند مدل 1388 به شــماره پلاک 73396 - 761  به 

شماره موتور 5094 شماره تنه 8645-6 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 بــرگ ســبز و ســند کمپانــی خودرو ســواری ســمند مــدل 1393 بــه شــماره پلاک
 32 ایران 144 ص83  به شــماره موتور 147H0080978 شماره شاسی EF168809 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز خودرو سواری پژو پارس مدل 1399 به شماره پلاک 32 ایران 718 ه 84  به شماره 
موتور 164B0270469 شــماره شاســی 22585به نام محمود رحیمی نیا مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ ســبز خودرو ســواری ام وی ام 110 مدل 1386 به شماره پلاک 63 ایران 711 ط 77  
به شــماره موتور MVM372FG7006617 شماره شاســی IR86211006555 به نام فاطمه 

محمدنیا مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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۶۰ واحد تولیدی راکد به چرخه تولید بازگشتند

بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه به صاحب اصلی اش بازگشت

معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری خراســان 
رضوی گفت: در هفت ماه ســال جاری 60 واحد صنعتی 
مســتقر در شــهرک ها و خارج از آنها به همت کلینیک 

کسب وکار استان به چرخه تولید بازگشتند.
علی رســولیان اظهار کرد: کلینیک کسب و کار خراسان 
رضوی در بهار ســال گذشــته به همت استاندار وقت با 
مسوولیت شرکت شــهرک های صنعتی خراسان رضوی 

در این استان راه اندازی شد.
وی ادامــه داد: این کلینیک مســوولیت عارضه یابی و 
کمک به احیــای واحدهای صنعتی نیمــه راکد و راکد 
در داخــل شــهرکها و نواحی صنعتی اســتان و خارج از 
آنهــا را برعهده گرفت که در این راســتا امســال بهبود 

 وضعیــت هــزار و 500 واحــد صنعتــی را هدفگذاری 
کرده است.

معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری خراســان 
رضــوی گفت: از این تعداد هــزار و 76 واحد به خدمات 
مشــاوره ای و کلینیکی نیازمنــد بودند که طی هفت ماه 
امســال 406 واحد از مشــاوره کلینیک کسب و کار، 64 
واحــد از مراجعه حضوری یــا پیگیریهای تلفنی اعضای 
کلینیک، دو واحد صنعتی از خدمات نهادهای دولتی، 85 
واحد از خدمات حمایتی بســیج مهندسین، 245 واحد از 
پایش اولیه هســته های عارضه یابی شهرستانها و 220 
واحد از خدمات کمیســیونهای حمایت قضایی مستقر در 

شهرکهای صنعتی بهره گرفتند.

وی افــزود: از کل واحدهای هدفگذاری شــده توســط 
کلینیک کسب و کار خراسان رضوی در سال جاری، 54 
واحد غیرفعال توســط بانکها تملک شده بودند که برای 

خروج آنها از تملک، اقدامات لازم انجام گرفت.
رسولیان ادامه داد: با ارایه خدمات مشاوره ای و کلینیکی 
در ســال جاری مشــکل 759 واحد صنعتی مســتقر در 
شــهرکها و نواحی صنعتی استان یا خارج از آنها حل شد 
که از این تعداد 70 واحد از خدمات مشاوران بهره گرفتند، 
مشکل 46 واحد توسط شــهرکهای صنعتی، مشکل 98 
واحد در هسته های عارضه یابی شهرستانها و مشکل 20 

واحد از طریق کارگروه های بسیج مهندسین حل شد.
معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری خراســان 

رضوی گفت: مشــکل 419 واحد صنعتــی نیز از طریق 
صدور مصوبه در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
اســتان و مشــکل 72 واحد صنعتی نیز از طریق صدور 

مصوبه در کمیسیونهای حمایت قضایی استان حل شد.
وی بیان کرد: مشکل 9 واحد صنعتی مربوط به مشکلات 
کلان کشور بود که به کمیته کارشناسی ستاد تدابیر ویژه 
اقتصادی استان ارسال شد که تدابیر لازم برای حل آنها 

اتخاذ گردید.
رسولیان خاطرنشان کرد: در نتیجه اقدامات صورت گرفته 
42 واحد صنعتی راکد در داخل شهرکهای صنعتی و 18 
واحد صنعتی راکد در خارج از شــهرکهای صنعتی دوباره 

راه اندازی شدند.

رییس دادگســتری استان اردبیل با اشاره به آخرین وضعیت 
کارخانه ســبلان پارچه گفت: با دســتور ویژه ای که ریاست 
قوه قضاییه در خصوص تســریع و تدقیق در پرونده اعمال 
ماده 477 راجع به ورشکستگی این کارخانه صادر کرده بود، 
دیوان عالی موضوع را رســیدگی و هم اکنون با حکم دیوان 
کارخانــه به مالک اصلی باز می گردد و بانک نیز مشــارکت 

خواهد داشت.
بــه گزارش رروزنامه صبح امروز به نقل از مرکز رســانه قوه 
قضاییه، کمتر از دو ماه از ســفر رییس قوه قضاییه به استان 
اردبیل و  بازدید از کارخانه ســبلان پارچه بزرگترین کارخانه 
نساجی خاورمیانه ، در راستای تعطیل شدن کارخانه به دلیل 
عدم پایبندی بانک به تعهداتــش پس از تملیک کارخانه و 
طرح شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدی 
و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستری استان اردبیل خواستار 
اعمال ماده 477 و بررســی مجدد پرونده ورشکســتگی و 
تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضاییه قرار 

گرفت.
ناصر عتباتــی در مورد اخرین وضعیت ورود دســتگاه قضا 
به مشکل کارخانه ســبلان پارچه اظهار کرد: در این زمینه 
2 جلســه در تهران با حضور مســئولین عالی قوه قضاییه، 
مدیرعامل بانــک تجارت، تعدادی از اعضای هیات مدیره و 

بنده برگزار شد.
رییس دادگســتری استان اردبیل افزود: با دستور ویژه ای که 
ریاســت قوه قضاییه در خصوص تسریع و تدقیق در پرونده 
اعمــال ماده 477 راجع به ورشکســتگی این کارخانه صادر 

کــرده بود، دیوان عالی موضوع را رســیدگی و هم اکنون با 
حکم دیوان کارخانه به مالک اصلی باز می گردد و بانک نیز 

مشارکت خواهد داشت.
عتباتی تاکید کرد: نشســت با مالک کارخانه، بانک تجارت 
و مســئولان عالی قضایی برای تعییــن تکلیف بدهی های 
کارخانه به بانک و ســرعت در روند اشتغال و ارتقای تولید با 

پیگیری هایی که انجام می شود، در دستور کار است.

رییس دادگســتری اســتان اردبیل پیرامون اقدامات صورت 
گرفته در رابطه با شرکت »کشت و صنعت مغان« نیز اظهار 
کرد: پس از سفر ریاست قوه قضاییه و صدور 6 دستور برای 
تعیین تکلیف »کشــت و صنعت مغان«، با رای هیات داوری 
این واگذاری ابطال شد و در این میان تمام تلاش مجموعه 
دادگستری استان اردبیل این است که امور روزمره شرکت و 

اقداماتی که باید انجام شود، تعطیل نگردد.

وی افزود: همه امور شرکت از قبیل انجام کشت، برداشت و 
فروش محصول، ایفای تعهدات، اجرای قراردادها و پرداخت 
حقوق کارگران از ســوی تیم ویژه ای که سازمان خصوصی 
سازی تشکیل داده و نماینده ای از دادگستری استان هم در 
آن حضور دارد تحت کنترل است و دستگاه قضایی مستقیما 

بر این امور نظارت می کند.
رئیس کل دادگستری استان اردبیل تصریح کرد: در مهرماه 
هم هیچگونه مشــکلی در پرداخت حقوق وجود نداشــت و 
حتی برخلاف ماه های قبل، حقوق تمامی کارکنان به صورت 

کامل چند روز زودتر پرداخت گردید.
این مقام قضایی یادآور شــد: با توجه به اعتراض خریدار به 
تصمیــم هیات داوری و تقاضای ابطال رای هیئت داوری از 
ناحیه وی، پرونده در یکی از شــعب دادگاه حقوقی تهران در 

حال بررسی است و منتظر تصمیم مرجع قضایی هستیم. 
عتباتی با بیان اینکه دســتگاه قضایــی در جهت مراقبت از 
اموال و ســرمایه، تجهیزات و کارخانجات شــرکت کشت 
و صنعت مغــان اقدامات مقتضی را انجــام می دهد، اعلام 
نمود: دادگســتری با حضور مســتمر قاضی ویژه در شرکت 
و بازدید های دوره ای و صدور دستورات قضایی تمام تلاش 
خود را در جهت حفظ اموال شــرکت کشت و صنعت مغان 

به کار بسته است.
رییس کل دادگستری استان اردبیل تصریح کرد: پیرو جلسه 
با دادستان کل کشور در رابطه با این شرکت و پیگیری هایی 
که از رییس سازمان خصوصی سازی انجام می شود، امور به 

نحو مطلوب در حال انجام می باشد.

صرافان دلار نمی خرند
عضو شورای عالی کانون صرافان از روند کاهشی بازار ارز در هفته جاری خبر داد و دوباره به 

مردم نسبت به سرمایه گذاری در این بازار و به خطر افتادن سرمایه آن ها هشدار داد.
به گزارش صبح امروز به نقل از ایبنا،  کامران ســلطانی زاده با بیان این مطلب درباره کاهش 
نرخ ارز از روز پنج شــنبه و روند این بازار، اظهار داشت: با توجه به بررسی های هفته گذشته 
و افزایش تزریق ارز توســط بانک مرکزی در سامانه نیما و بازار متشکل ارزی، روند کاهشی 
این بازار قابل پیش بینی بود.وی افزود: همچنین اتفاقات جهانی همسو با سیاست های بانک 
مرکزی نیز عاملی دیگر برای کاهش نرخ ها در این بازار بود. شــاهد هســتیم که از روزهای 
گذشته با توجه به رخدادهای سیاسی در جهان و روند انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، روند 
کاهش قیمت ارز شــدت بیشتری یافت.عضو شــورایعالی کانون صرافان ادامه داد: بر همین 
اســاس از روز پنج شنبه قیمت دلار و یورو حدود 4 هزار تومان کاهش یافت و موجب شد تا 
بســیاری از ترس کاهش بیشتر این نرخ، فروشنده شوند. همچنین صرافان نیز تمایلی برای 
خرید ندارند. البته باید به این نکته توجه داشت که بسیاری از شرکت ها به دلیل نیمه تعطیل 
بودن پنج شــنبه، امکان فروش ارز خود را نداشتند که بی شک با ورود آنها به بازار نیز شاهد 
کاهش بیشتر قیمت ها در این بازار خواهیم بود.سلطانی زاده درباره روند بازار پیش بینی کرد: 
در صورت ادامه این شرایط و همچنین ادامه تزریق ارز از سوی بانک مرکزی به سامانه نیما 

و بازار متشکل ارزی، شاهد افت بیشتر قیمت ها و تا رسیدن به نقطه تعادلی خواهیم بود.
وی با هشدار دوباره به مردم به منظور عدم ورود به این بازار با هدف سرمایه گذاری، گفت: 
به مراتب از سوی رییس کل بانک مرکزی نسبت به عدم ورود به این بازار و به خطر افتادن 
ســرمایه مردم در بازار ارز، هشــدارهایی داده شــده بود و همانطور که در دو روز اخیر شاهد 
هســتیم، نرخ ها روند کاهشی داشته که بی شک اگر مردم بدون تخصص و صرفا با سودای 

کسب سود وارد این بازار شوند، متضرر خواهند شد.

بازار لوازم خانگی در حال چرخش
نوســانات قیمت، ماه هاســت که مهمان بازارهای مختلف نظیر ســکه و طلا، ارز، خودرو و 
... شــده، مهمانی که هزینه های گزافی را به بــازار و مصرف کننده نهایی به عنوان میزبان، 
تحمیل کرده اســت اما از روز گذشــته فعالان بازار لوزام خانگی از احتمال تغییر در شرایط 
ســخن می گویند و معتقدند با توجه به کاهش قیمــت در تمامی بازارها در اثر ریزش قیمت 
دلار، قیمت لوزام خانگی نیز مترصد کاهش است.خبرآنلاین نوشت: یکی از بازارهایی که در 
ماه های گذشته با رکود فراوان مواجه بوده، بازار لوازم خانگی است؛ به طوری که تا خانواده ها 
مجبور نباشــند نســبت به خرید وســایل و لوازم خانگی جدید اقدام نمی کنند.شیوع کرونا و 
گرانی کالاها شرایطی را به وجود آورده تا علاوه بر خانواده ها، زوج های جوان به ناچار برای 
تهیه لوازم خانگی به ویژگی قیمت پیش از کیفیت و گارانتی، توجه کنند.هرچند شــیوع روز 
افزون کرونا، برگزاری جشن های عروسی را کاهش داده اما بسیاری از زوج های جوان ترجیح 
داده اند زندگی مشــترک را بدون برگزاری جشن آغاز کنند و به همین دلیل با خرید جهیزیه 
و لوازم خانگی به زیر یک ســقف می روند.بر اساس گزارش های منتشر شده، در تابستان 99 
زوج های جوان می توانســتند با حداقل 20میلیون تومان لوازم خانگی بسیار ضروری و اولیه 
و با 96میلیون تومان جهیزیه متوســط را خریداری کنند اما پاییز شرایط دیگری را برای این 
عده رقم زده و با توجه به قیمت فعلی لوازم و کالاهای خانگی باید گفت تهیه جهیزیه حداقل 
50میلیون تومان خرج روی دست خانواده ها باقی می گذارد و برای خرید یک جهیزیه متوسط 
به حدود 130 تا 150 میلیون تومان بدون احتســاب کالاها و لوازم غیرضروری نیاز اســت 
که به حتم بســیاری از خانواده ها قادر به تامین چنین هزینه ای نیستند.قیمت لوازم ضروری 
جهیزیــه در بازار  ارزان ترین یخچال بازار مدل فریزر بالا اکنــون از 6میلیون تومان آغاز تا 
19میلیــون و 200هزار تومان قیمت  دارد؛ همچنیــن یخچال فریزر مدل فریزر پایین نیز از 
9میلیون و 300هزار تومان شــروع و به 23میلیون و 500هزار تومان ختم می شــود.حداقل 
قیمت تلویزیون 32 اینچ نیز 5میلیون 900 است و تا بیش از 100میلیون تومان هم می رسد.

قیمت ماشین لباسشوئی نیز حداقل از 9میلیون و 700هزار تومان شروع و تا حدود 30میلیون 
تومان می رسد.اجاق گاز مبله هم حداقل از 5میلیون تومان شروع می شود به شرط آنکه  در 
بازار پیدا شــود. قیمت این کالا تا 14 میلیون تومان متغیر است.قیمت اجاق گاز رومیزی هم 
از یک میلیون و 900هزار تومان آغاز می شــود و تا بیش از 12میلیون تومان می رسد.برای 
خریــد اتو نیز حداقل باید 647هزار تومان و حداکثر 2میلیون و 650 هزار تومان هزینه کرد.

جاروبرقــی نیز از حداقل یک میلیون و 350هزار تومان و حداکثر 9میلیون و 200هزار تومان  
به فروش می رســد.مبلمان حداقل 8میلیون تومــان، کالای خواب حداقل 4 میلیون تومان، 
ظروف آشپزخانه حداقل 2میلیون و 500هزار تومان، دو تخته فرش از 5 تا بیش از 10میلیون 
تومان، ســایر کالاهای مورد نیاز حداقل 3میلیون تومان.بررسی ها نشان می دهد بسیاری از 
خانواده ناتوان از خرید جهیزیه و تهیه خانه برای دختران و پســران جوان شــده و نمی دانند 
چه کنند؟ هرچند کرونا ســبب شده تا مراســم عروسی زوج های جوان برگزار نشود، اما سنت 
خرید جهیزیه همچنان پابرجا مانده است و به جرأت می توان گفت  وام ازدواج تنها می تواند 
هزینه خرید جهیزیه و کالاهای ایرانی را پوشــش دهد و به حتم جوانان برای تهیه مسکن و 
رهن خانه که در ماه های گذشته جهش چشمگیری داشته با مصائب فراوانی مواجه می شوند.

بازار در حال چرخش است
 فعالان بازار لوازم خانگی اما از توقف معاملات از روز چهارشــنبه می گویند و در پاســخ به 
ســئوالات متعدد خبرنگار خبرانلاین درباره پیش بینی بازارها می گویند: با کاهش قیمت دلار 
و سیگنال های مثبتی که به بازار ارز رسیده است، بی تردید قیمت لوازم خانگی نیز به تدریج 
کاهش می یابد و همین اتفاق می تواند کاهش هزینه خرید جهیزیه رادر پی داشــته باشــد . 
فعالان این بازار می گویند امســال خبری از کســانی که برای تبدیل به احسن لوازم خانگی 
غالبا دســت به خرید می زنند نبود و تنها کســانی که زندگی تشکیل می دهند یا کسانی که 
واقعا به وســیله ای به واســطه خرابی نیاز دارند، در بازار حضور داشتند . گزارش های رسیده 
حاکی از ان اســت که تقاضا برای قطعات لوازم خانگی و تعیر در سال جاری به واسطه رشد 
قیمت ها افزایش چشمگیری یافته است . بازار لوازم خانگی در دو سال اخیر با افزایش قابل 

توجه قیمت روبرو شد و همین امر به رکود این بازار دامن زد.

رقابت برای خرید طلای سرخ بالاتر از 
قیمت های تعیین شده است

رئیس کمیســیون کشــاورزی مجلس، گفت: قیمت هر کیلوگرم  زعفران از 8 میلیون تومان 
به 13 میلیون تومان در قالب خرید حمایتی افزایش داده شــد تا رقابت و معاملات بالاتر از 
قیمت های تعیین شده انجام شود.سیدجواد ساداتی نژاد رئیس کمیسیون کشاورزی، آب، منابع 
طبیعی و محیط زیســت مجلس شورای اســلامی در خصوص بر طرف شدن مشکل خرید 
تضمینی زعفران، گفت: زعفران برای کشور یک محصول استراتژیک است که 200 هزار نفر 

در زمینه تولید آن فعالیت می کنند.
نماینده مردم کاشــان و آران بیدگل در مجلس شــورای اســلامی با اشاره به اینکه زعفران 
به عنوان یک محصول ایرانی در بازار جهانی شــناخته می شــود، ادامه داد: متاسفانه در سال 
جــاری قیمت هر کیلوگرم زعفــران با هزینه تولید آن همخوانی نداشــت و موجب کاهش 
انگیزه در کشاورزان شــده بود.این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بر 
اســاس ماموریت کمیسیون کشاورزی موضوع خرید تضمینی زعفران دستور کار قرار گرفت 
و مذاکراتی را با وزارت جهاد کشــاورزی و سازمان برنامه و بودجه انجام شد، تصریح کرد: بر 
اســاس مذاکرات انجام شده توسط کمیسیون کشاورزی مجلس روز گذشته مقرر شد توسط 

سازمان تعاون خرید تضمینی زعفران انجام شود.
وی با تاکید بر اینکه  خرید حمایتی زعفران با قیمت هر کیلوگرم نگین زعفران 13 میلیون و 
هر کیلوگرم پوشال 11 میلیون تومان انجام می شود، عنوان کرد: قیمت هر کیلوگرم  زعفران 
از 8 میلیون تومان به 13 میلیون تومان در قالب خرید حمایتی افزایش داده شــد تا رقابت و 

معاملات بالاتر از قیمت های تعیین شده انجام شود.
رئیس کمیســیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی در 
پایان، گفت: باید بخش خصوصی، تشــکل ها، سازمان تعاون و بورس کالا شرایط جدیدی را 

متناسب با وضعیت کشاورزان برای خرید زعفران ایجاد کنند.

از بازار

هفته پرنوسان بازار خودرو 

چهارچرخ ها به کدام سمت می رانند؟
در هفته هــای اخیــر بازار خــودرو روزهای 
ملتهبی را پشت سر گذاشت و تخت تأثیر نرخ 
ارز، قیمت ها دراین بازار با نوسان همراه بود. 
نسخه های  پرتلاطم چهارچرخ ها  بازار  برای 
زیــادی تا به امروز پیچیده شده اســت و هر 
بــار این بازار تحت تاثیر یــک اتفاق تازه با 
نوســان های عجیبی همراه بوده اســت. در 
همین رابطه عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس مدعی اســت بطور مثال اگر قیمت 
خودرو در کارخانه 2 میلیــون افزایش یابد، 
بهای چهارچرخ ها در بازار 5 برابر خواهد شد.
افزایــش قیمت خودرو هر ســه مــاه یکبار 
موجب گرانتر شــدن بهای چهارچرخ ها در 

بازار می شود
عبدالناصر درخشــان عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس شــورای اســلامی درباره 
افزایش قیمت خودرو هر سه ماه یک بار در 
آیا شرکت های خودروسازی  کارخانه، گفت: 
به این موضوع نمی اندیشــند کــه افزایش 
قیمت خودرو هر ســه ماه یکبــار حتی اگر 
یک میلیون تومان باشد، موجب گرانتر شدن 
بهای چهارچرخ ها در بازار می شــود؛ بطور 
مثال اگر قیمت خودرو در کارخانه 2 میلیون 
بیشــتر شــود، بهای خودرو در بازار 5 برابر 

خواهد شد.
نماینده مردم ایرانشهر، سرباز، دلگان، فنوج 
، لاشــار، بنت، آشــار و آهوران در مجلس 
با بررسی وضعیت  افزود:  شورای اســلامی 

بازار خودرو در ســایر کشــورها مشــخص 
می شود، قیمت تمام شــده تولید خودرو در 
کشــورهایی مانند ترکیــه و مالزی از ایران 
کمتر اســت به طور مثــال قیمت خودروی 
جنتو در مالزی با بهای خودروی تولید شــده 

در ایران قابل محاسبه نیست.
وی اضافه کرد: قیمــت خودروهای داخلی 
متناســب با دلار افزایش می یابــد به طور 
مثال قیمت پراید در ســال 99 براساس نرخ 
ارز حــدود 5 هزار دلار اســت درحالیکه اگر 
قیمت پراید در سال 80 را نیز براساس دلار 

محاسبه کنیم به همین عدد می رسیم.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با بیان 
اینکه ایران خودرو و سایپا هزینه سربار بسیار 
دارند و این امر موجب افزایش هزینه ی تمام 
شــده تولید آنها شــده، ادامه داد: از آنجا که 
عرضــه خودرو به بــازار از تقاضا کمتر بوده 
و از ســوی دیگر به دلیــل تبدیل خودرو به 
افزایــش یافته،  کالایی ســرمایه ای تقاضا 
خودرو گران شــد.عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس با اشاره به حضور متخصصان 
و نخبگان بسیار در کشور، گفت: می توان از 
این افراد برای ارتقاء صنعت خودروسازی که 
تاکنون صنعتی زیان ده و آسیب زا بوده است، 

استفاده کرد.
متضرر اصلی بازار خودرو کیست؟

اما بــا رصد بازار به راحتی ایــن نکته قابل 
لمس اســت که در ماه های گذشته، دلالان 

بازار را در اختیار گرفتند و ســبب شــدند تا 
قیمت ها به طرز شگفت انگیزی بالا رود و از 

این راه سودهای کلان به جیب زدند.
خبرآنلاین نوشــت: در روز پایانی هفته دوم 
آبان ماه اما ورق معاملات تحت تأثیر نرخ ارز 

برگشت و قیمت  خودرو در بازار نزولی شد.
در پنجشــنبه 15 آبــان قیمت انــواع پراید 
حداقــل 2میلیون تومان ریخت به طوری که 
پراید مدل 111 که در روزهای نخست هفته 
با نرخ 135میلیون تومان آگهی می شــد روز 
گذشــته به 133میلیون تومان کاهش یافت 

و نرخ مــدل 131 هم به 115میلیون تومان 
افت کرد.

مدل 132 هم با قیمت 116 میلیون تومان، 
تیبا صندوق دار 139میلیون تومان، تیبا 2 نیز 

149میلیون تومان عرضه شد.
مدل هــای پرطرفــدار ایــران خــودرو هم 
سرنوشتی شبیه ســایپا داشت به طوری که 
سمند ال ایکس 202میلیون تومان، پژو 405 
ال ایکــس 207میلیون تومــان، پژو پارس 
227میلیوون تومان، پــژو 206 تیپ 5 هم 
289 میلیون تومان، پژو 206 صندوق دار وی 
هشت نیز 289 میلیون تومان، رانا ال ایکس 

226میلیون تومان ارزش گذاری شد.
ریزش قیمت ها و نبود خریدار

نکته عجیب امــا نبود خریدار و رکود عمیق 
بازار خودرو بود زیرا خریــداران تحت  تأثیر 
ریزش نرخ ارز به دلیــل برگزاری انتخابات 
آمریــکا انتظار دارند کــه در روزهای آینده 
نیــز روند قیمت ها در بازار خودرو در مســیر 
کاهشــی حرکت کند و بــرای خودروهای 
خارجی تا کاهش چند 10میلیونی هم برسد.

البته به نظر می رســد اگر فردا دلار روز خود 
را ریزشــی آغاز کند به این مسیر ادامه دهد، 
بازار خودرو نیز روز خوبی را پشت سر خواهد 

گذاشت و قیمت ها نزولی خواهد شد. 
احتمال کاهش ۴0درصدی قیمت 

خودروهای خارجی
بــه اعتقاد برخی کارشناســان اکنون قیمت 

خــودرو به ویژه خودروهــای خارجی دارای 
حباب هســتند و اگر کاهش نرخ ارز مستمر 
اتفــاق بیافتد، حباب قیمت هــا در این بازار 
نیز تا حد زیادی تخلیه می شــود و می توان 
انتظار داشــت این خودروها 30تا 40درصد 
کاهش قیمت را تحربه کنند که در مجموع 

رقم چشمگیری خواهد بود.  
ریزش 20میلیونی قیمت خودروهای داخلی

همان طور که ذکر شــد به دلیــل احتمال 
ریــزش قیمت ها، مــردم خریــد نمی کنند 
و در حالــت انتظار به ســر مــی برند؛ این 
در حالی اســت کــه اگر بازارهای ســکه، 
طــلا و ارز به روند نزولی خــود ادامه دهند 
بــه حتم ریــزش 15 تا 20میلیونــی نیز در 
 قیمــت خودروهــای داخلی اتفــاق خواهد 

افتاد.
به اعتقاد برخی از فعالان صنفی فروشندگان 
خودرو، در شــرایطی که نوسان قیمت ها به 
صورت ساعتی اســت، خریداران بهتر است 
خرید خود را به تعویق بیاندازند و در شرایط 

ثبات قیمت ها معاملات خود را انجام دهند.
اگــر دلار تا حــدود 15 تا 20هــزار تومان 
کاهش یابد می توان به کاهش قیمت خودرو 
به زیر 100میلیون تومان و رونق مجدد بازار 
امیدوار بود که در این صورت جباب ناشی از 
تأثیر نرخ ارز بر بازار تخلیه می شود و مردم 
خودروهــای داخلی را با قیمت های واقعی تر 

خریداری خواهند کرد.

قیمت خودروهای 

داخلی متناسب با دلار 

افزایش می یابد به طور 

مثال قیمت پراید در سال ۹۹ 

براساس نرخ ارز حدود 5 

هزار دلار است درحالیکه اگر 

قیمت پراید در سال ۸۰ را نیز 

براساس دلار محاسبه کنیم به 

همین عدد می رسیم
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دستگیری یك زن و دو مرد جوانی که 
سرقت هاي سریالي می کردند

 فرمانده انتظامی مشهد از دستگیري زوجي جوان و همدستشان در کمتر از 24 ساعت خبر 
داد که متهم به سرقت هاي سریالي خودرو بودند. 

به گزارش »صبح امروز« عباس صارمی ســاداتی در این رابطه اظهار کرد: در پی گزارش 
یک فقره ســرقت خودرو پراید در محدوده بلوار توس به مرکز فوریت های پلیســی 110، 

بلافاصله تیم گشت کلانتری 43 »کاظم آباد« به محل اعزام شدند.
وی افزود: ماموران دایره تجســس کلانتری کاظم آباد پس از بررســی اظهارات مالباخته 
تحقیقات خود را برای شناســایی و دســتگیری عاملان ســرقت آغاز کردنــد. پلیس به 

سرنخ هایي دست یافت که منجر به چهره زني عاملان سرقت درکمتر از 24 ساعت شد. 
صارمی با بیان اینکه »پلیس با اقدام هاي اطلاعاتي مخفیگاه متهان را شناســایي و پس از 
هماهنگي مقام قضایي زن و شوهر جوان و یکي از همدستان شان را دستگیر و در بازرسی 
از محل، خودرو مسروقه به همراه مقادیري قطعات اوراق شده خودرو پراید کشف کردند« 
تشــریح کرد: ســه متهم پرونده در تحقیقات اولیه به چهار فقره ســرقت خودرو و فروش 

قطعات اوراق شده آن ها اعتراف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان مشهد با اشاره به معرفی متهمان به مراجع قضائی از شهروندان 
خواســت موارد ذیل را در پیشگیری از سرقت جدی بگیرند: وسیله نقلیه خود را به وسایل 
ایمني نظیر دزدگیر، سوئیچ مخفي، قفل فرمان و قفل سوئیچي یا قفل پدال و سایر وسایل 
بازدارنده مجهز کنید. در صندوق عقب خودرویتان را به قفل ســوئیچي مجهز کنید. از قرار 
دادن ســوئیچ و دســته کلید در داخل اتومبیل جداً خودداري کنید. خودرو خود را در محل  
تاریــک و خلوت پارک نکنید. ســعي کنید براي توقف هاي طولانــي از پارکینگ عمومي 

استفاده کنید. 

مدیر کل دفتر بانوان و خانواده استانداری خبر داد:

وجود ۱۲ هزار زن معتاد در خراسان رضوی
مدیرکل دفتر بانوان و خانواده اســتانداری خراســان رضوی از وجود 12 هزار زن معتاد بر 

اساس آمارهای رسمی در استان خبر داد.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایســنا، طاهره طهماسبی با بیان اینکه »حدود 6 دهم 
درصد از معتادان استان را زنان تشکیل می دهند« خاطرنشان کرد: آمارهای فوق بسیار بالا 
است؛ چراکه وجود حتی یک زن معتاد نیز برای استان زیاد است. در سال های گذشته سن 
اعتیاد زنان بالا و زنان به مواد مخدر سنتی همچون تریاک معتاد بودند ولی در حال حاضر 

سن اعتیاد در زنان پایین آمده و زنان به مواد مخدر صنعتی اعتیاد پیدا کرده اند.
طهماسبی در خصوص تاثیر کرونا بر اشتغال زنان، اظهار کرد: موضوع اشتغال زنان خراسان 
رضوی نیز متاثر از کرونا شــد، اما خوشبختانه در سه ماهه اول سال جاری نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته نرخ بیکاری زنان استان به دلیل رونق مشاغل خانگی کاهش یافت.
وی با اشــاره به تولید ماسک توسط زنان در حوزه مشاغل خانگی، افزود: همچنین با توجه 
به اینکه تمایل مردم به گیاهان دارویی بیشتر شد، زنانی که در این زمینه فعالیت می کرند، 
 برای تولیداتشــان بازار مصرف بیشــتری پیدا شد و اشــتغال زنان در این زمینه افزایش

 یافت.

اخبار 

فاطمه تنانی / رها کــردن زباله در محیط 
زیست یک معضل اجتماعی محسوب می شود و 
متاسفانه این کار به مرور زمان تبدیل به عادت 
شــده طوری که حتی عده ای که مدعی حفظ 
محیط زیست هستند زباله های »تر« خود را در 
محیط زیســت رها می کنند با این استدلال که 
حیوانــات از آن ها تغذیه می کنند یا این زباله ها 
به طبیعــت بازمی گردد! فــارغ از اینکه چنین 
استدلالاتی می تواند تا چه اندازه محیط زیست 
را با خطــرات گوناگونی روبه رو کند، باید توجه 
داشــت که طبیعت یا فضای شــهری آلوده به 
زباله بــر روان افراد تأثیراتی منفی و مخرب به 
همراه خواهد داشــت. پرسش اینجاست که با 
وجود تلاش برای فرهنگ سازی در این زمینه 
چرا همچنان برخی افراد اصرار به ریختن زباله 
در فضای شهری یا طبیعت دارند؟ آیا این رفتار 
نشــأت گرفته از ویژگی هــای روانی و رفتاری 
آن ها اســت؟ برای بررســی چنین رفتاری به 
گفت وگو با یک روانشناس پرداختیم. به گزارش 
روزنامــه »صبح امروز« ســمانه طاهری نیا در 
پاسخ به این پرسش که »آیا ریختن زباله توسط 
برخی از افراد به شخصیت روانی آن ها و خشم 
سرکوب شده شان بستگی دارد« اظهار می کند: 

هر شهروند به عنوان عضوی از جامعه، وظایفی 
نسبت به شهر خود و دیگر شهروندان دارد که 
این وظیفه، فرهنگ محســوب می شود. زمانی 
که شهروندان تعریف درستی از فرهنگ در ذهن 
خود ندارند جامعه با مشــکلات زیادی روبه رو 
می شود که یکی از عوارض آن ریختن زباله در 
سطح شهر و طبیعت است. چنین افرادی آگاهی 
کامل و روشــنی از پیامد های این کار ندارند و 
الگــوی آن ها در کودکی پــدر و مادری بودند 
که زباله های خود را بــه راحتی در خیابان رها 
می کردند؛ بنابراین این عمل از کودکی در ذهن 
آن ها نهادینه شــده است. باید به این نکته نیز 
توجه داشت که چنین رفتاری ناشی از نداشتن 
الگویی مناســب برای کسب آموزش است.وی 
با بیــان اینکه »آموزش و فرهنگ ســازی در 
مدارس و ســطح شهر نسبت به گذشته روندی 
بهتر داشته است« تشریح می کند: خوشبختانه 
آموزش کودکان در مدارس نســبت به گذشته 
خیلی بهتر شده به طوریکه در کتاب های  مقطع 
پیش دبستانی و مهدکودک با شکل های جذابی 
حفظ محیط زیست و احترام به آن به کودکان 
آموزش داده می شود. شهرداری نیز با زیبا سازی 
شــهر و نصب تابلوهای آموزشی باعث بهبود 

فرهنگ سازی در این رابطه شده، اما باید توجه 
داشــت که این اقدامات کافی نبوده و نیازمند 

وقت و آموزش بیشتری است .
خشم و نیازهای سرکوب شده؛ عاملی برای 

گرایش افراد به ریختن زباله 
طاهری نیا با اشــاره به زمینــه روانی رها کردن 
زباله توضیح می دهــد: در رابطه با زباله ریختن 
در محیط زیست، علل روانی هم باید مورد توجه 
قرار گیرد زمینه هایی چون خشــم و پرخاشگری 
در افــراد و نیازهای ســرکوب شــده آن ها در 

گرایش شــان به ریختن زباله تأثیرگذار است. در 
کشورهای جهان سوم این مسأله بیشتر بروز پیدا 
کرده و زباله ریختن یکی از معضل های اجتماعی 
است که افراد با این کار اعتراض و خشم خود را 
نسبت به یکسری از مسائل نشان می دهند.این 
روانشناس معتقد است که خشم های فروخورده 
یا نیازهای اولیه افراد که نیاز به جنگیدن نداشته 
و در صورت برآورده نشــدن، یک خشــم کاملًا 
ناخودآگاه را ایجاد می کند؛ بنابراین چنین خشمی 
به شکل های مختلف در رفتارشان بروز می کند، 
مثل رعایت نکردن نظم، ماسک نزدن و ریختن 
زباله که همه اینها مشابه یکدیگر هستند و ناشی 
از خشــم  سرکوب شده ای است که ممکن است 

برای هر کسی در هر شرایطی اتفاق بیفتد.
عدم مسئولیت پذیری نسل آینده نسبت 

به محیط زیست در صورت نهادینه نشدن 
فرهنگ

طاهری نیا در پاســخ به این پرســش که »آیا 
حفاظت از محیط زیست در آینده با وجود نسل 
جوان بهتر می شــود یا خیر« بیان می کند: اگر 
برای نهادینه شــدن فرهنگ در جامعه تلاش 
شود، مثل فرهنگ ســازی که شهرداری انجام 
می دهــد یا آموزش به کــودکان در کتاب های 

درسی شــان می توان امیدوار بود که نسل آینده 
نسبت به محیط زیست خود مسئولیت پذیرتر از 
نسل امروز باشــد، اما اگر بر اساس شخصیت 
روانــی افراد و خشــم نهفتــه در آن ها به این 
موضــوع نگاه کنیم باید اذعان کرد که نســل 
آینده نخواهند توانســت محیط زیست خود را 
حفظ کنند و این بعد روانی در همه رفتار آن ها 

تاثیرگذار خواهد بود.
وضع قوانین؛ عاملی بازدارنده برای ریختن 

زباله 
وی بــرای برون رفت از این وضعیت تشــریح 
می کند: به نظر من بهبود این وضعیت و راهکار 
تأثیرگذار برای جامعه خیلی پرهزینه و دشــوار 
و رســیدن به آن ناممکن خواهــد بود؛ چراکه 
کنترل خشــم ، اضطراب  و رفع نیاز افراد بسیار 
دشوار است. بنابراین بهترین راهکار در شرایط 
کنونی جامعه برای برون رفت از این شــرایط، 
وضع قوانین اســت؛ چراکه چهارچوب قوانین 
سخت تر شاید بتواند میزان آسیب رساندن افراد 
به محیط زیست را کاهش دهد همانند زمانی که 
اســتفاده از کمربند ایمنی در خودرو الزامی شد؛ 
بنابراین می تواند تا حدودی مانعی برای ریختن 

زباله در محیط زیست شود. 

زمانی که شهروندان 

تعریف درستی از فرهنگ 

در ذهن خود ندارند جامعه 

با مشکلات زیادی روبه رو 

می شود که یکی از عوارض 

آن ریختن زباله در سطح 

شهر و طبیعت است

بررسی صبح امروز از تصویری آشنا

 خشمی که با 
ریختن زباله 
رها می شود! 
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سفسطه و توجیه!
عبدالله احراری

چرا در فرش الیاف مصنوعی استفاده می کنید ؟ چون ابریشم گران است! چرا فرش را بی گره 
می بافید؟

 چون ما تولید کننده پراید هســتیم نه بنز! چرا فرش را با ربات می بافید! چون هزینه نیروی 
انسانی زیاده!

برادر جان چرا فرش را به داخل کشور قاچاق می کنی؟ چون سودش بیشتر است!
همه عزیزان قطعا می دانند که کارشان نادرست است. همانطور که هر کس دیگری در اغلب 
موارد متوجه کار اشتباه خودش هست. همه این عزیزان در خلوت خود قطعا وجدان خود را به 
محکمه می برند چون وجدان تنها محکمه ای است که احتیاج به قاضی ندارد. مگر کیست که 
نداند اســتفاده از الیاف مصنوعی در فرش مجاز نیست. کیست که نداند که اگر ابریشم گران 
اســت پشم با قیمت مناسب در دسترس است. آیا درست است که چله فرش را ابریشم اصل 
انتخاب می نمایید و برای بافت از الیاف مصنوعی و آن را به نام فرش صد در صد ابریشــمی 

به مردم می فروشید یا صادر می کنید؟
آیا این مصداق کلاهبرداری و شــیادی نیســت؟ مگر شــما فرش را از پدران و نیاکان خود 

چگونه تحویل گرفته اید؟
شما که مدعی هستید فرش بی گره یک سبک است در کدام مرجع این سبک فرشبافی ثبت 
شده؟ چرا با لجاجت می خواهید به این روش ناپسند ادامه دهید؟ اگر قصدتان تولید فرشی در 
حد و اندازه پراید است پس چرا آن را با قیمت بنز می فروشید؟ آیا منطقی است تولید فرشی 

بی گره با الیاف مصنوعی و بدون پود؟
در خصوص ربات بافی و قاچاق فرش دیگر نیاز به هیچ توضیحی نیست !

برخی عزیزان که البته تعدادی از آنها سفیران و کارگزاران همین چهار چالش فرش هستند، 
با من تماس گرفته که آقا شــما چون مشهد هستید با طرح این موارد آبروی فرش مشهد و 

خراسان می رود! و الان وقت آن نیست که این مطالب را مطرح می نمایی!
عرض می کنم خدمت این عزیزان چهار پدیده منحرف فوق تقریبا در تمامی مناطق قالیبافی 
ایران ریشــه دوانیده اســت و وظیفه همگان است که هم اطلاع رسانی نمایند و هم برخورد 
نمایند شــهرام و بهرام هم ندارد. البته برخورد با آنان که با پررویی خود را با صاحب ســبک 

می دانند و اشتباهات خود قبول نمی فرمایند باید شدیدتر باشد.

مانفرد
جواد لگزیان

مانفرد نمایشــنامه ای اســت با ده شخصیت که وقایع 
آن بر بلندی های آلپ می گذرد. این نمایشــنامه در سه 
پرده نوشــته شده اســت و از مانفرد می گوید که تمام 
دانش   هــای جهان را آزموده و در او نیرویی اســت که 
تمــام آن   ها را به فرمان خویش درآورده اســت. نیکی 
و بدی زیاد دیده اســت و هیچ یک از دشــمنان بر او 
چیره نشــده   اند. اما چه سود که پس از آن ساعت شوم 
تمــام اتفاقات نیک و بد برای مانفرد همچون باران بر 

شــوره   زار بوده اســت. او ارواح جهان بی   انتها یا نیروهای گرداننده    طبیعت )زمین، اقیانوس، 
آسمان، شب، کوه   ها، باد و ستاره   ی سرنوشت( را به واسطه    طلسم نفرینی   اش احضار می   کند و 
با نیرویی که در دســت اوست آنان را وادار به فرمانبرداری از زاده   ی میرایان می   کند. خواسته    
او فراموشی است. اما از چه چیز؟ چه کس؟ و چرا؟ مانفرد آن را بر زبان نمی   آورد و می   خواهد 

همه چیز را از آنچه درونش نقش بسته، بخوانند و ...
»تو ای مادرِ زمین،/تو ای ســپیده ی صبح، و شــما ای کوه ها!/از چه رو شــما زیبایید؟ من 
نمی توانم دوســت تان بدارم./و تو ای چشم درخشــان کیهان،/که بر همگان باز می شوی/و 
همگان را شــور و شادی می بخشی،/تو در دل من نمی آویزی./و شما، ای صخره هایی که بر 
لب پرتگاه مهیب تان ایستاده ام،/و از بلندای آن/کاج های تنومند کنار سیلاب زیر پایم را چون 
بوته هایی خرد می بینم./اکنون که تنها یک خیز، یک تکان،/و حتا یک نفس،/ســینه ام را به 
سینه ی سنگی دره های تان خواهد فشرد/تا جاودانه در آغوش تان بیارامم،/چرا درنگ کنم؟«

»مانفرد«، نمایشنامه اي است از لرد بایرون، شاعر و نمایشنامه نویس رمانتیک قرن نوزدهم 
انگلســتان، که با ترجمه حســین قدسي در نشــر ني در 140 صفحه و با قیمت دوازده هزار 

تومان به چاپ رسیده است.

اعلام اسامی فیلم های کوتاه نهمین 
جشنواره جهانی فیلم پارسی استرالیا

هشت فیلم کوتاه در بخش مسابقه نهمین جشنواره جهانی فیلم پارسی استرالیا با هم رقابت 
می کنند.

بــه گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از هنرآنلایــن، فیلم های کوتاه »مثل بچه آدم« 
آریان وزیر دفتری، »ملاقات« آزاده موســوی، »پاندای قرمز« علی پاک نیا، »هدیه« سحر 
ســتوده، »قرار« امید شمس، »همدیگر« سارا طبیب زاده، »شــهر بازی« کاوه مظاهری و 
»امتحان« ســونیا حداد در این دوره جشــنواره و در بخش فیلم کوتاه برای دریافت تندیس 

غزال طلایی بهترین فیلم رقابت می کنند.
نهمین جشــنواره جهانی فیلم پارســی به صورت آنلاین و حضوری با رعایت پروتکل های 
بهداشتی در سیدنی برگزار می شود. تماشای فیلم ها به شکل آنلاین فقط برای سینمادوستان 

استرالیایی امکان پذیر است.
در نهمین جشــنواره جهانی فیلم پارسی که به دبیری امین پلنگی برگزار می شود، فیلم های 

بلند و کوتاه فارسی زبان از سراسر دنیا با هم رقابت می کنند.

روزنامه دستبافته ها

کافه کتاب

خبر

برکلی  فیلم  »گورکــن« در جشــنواره های 
آمریکا و بانکوک تــای تایلند، جوایز بهترین 

فیلم سینمایی را دریافت کرد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی پروژه، فیلم ســینمایی گورکن 
به کارگردانی کاظم ملایی و به تهیه کنندگی 
سینا ســعیدیان، در بیست و نهمین جشنواره  
فیلم برکلی آمریــکا موفق به دریافت جوایز 
بهترین فیلــم خارجی  زبان و بهترین فیلم از 

نگاه تماشاگران شد.
این فیلم هفته گذشــته نیز در بخش مسابقه 

ششمین جشنواره  بین المللی فیلم بانکوک تای تایلند به نمایش درآمد و جایزه بهترین فیلم را از این رویداد 
سینمایی دریافت کرد.

امســال ششمین جشــنواره  بین المللی فیلم بانکوک تای از تاریخ 25 تا 28 اکتبر با رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی به صورت فیزیکال در شهر بانکوک تایلند برگزار شد.

بیست و نهمین جشنواره  فیلم برکلی نیز به عنوان یکی از قدیمی ترین جشنواره های مستقل آمریکا، از 29 
اکتبر تا اول نوامبر به صورت ترکیبی از رویدادهای فیزیکی و آنلاین در شهر برکلی ایالت کالیفرنیای آمریکا 
برگزار شــد. گورکن روایت زنی به نام سوده شــریف زادگان است که درست قبل از ازدواج مجددش دچار 
یک چالش ســخت در زندگی شخصی اش می شود.این فیلم هفته گذشته نیز در بیست و هفتمین جشنواره 

فیلم آستین آمریکا جایزه بهترین فیلم داستانی را از این رویداد معتبر فیلمنامه نویسان دریافت کرده بود.
ویشــکا آسایش، حســن معجونی، مهراوه شــریفی نیا، بهنوش بختیاری، رضا بهبودی، مهدی حسینی نیا، 
سیاوش چراغی پور، محمود نظرعلیان، حمیدرضا محمدی، محمدامین اسدی، یدالله شادمانی، ندا دهشیری 

و گوهر خیراندیش بازیگران گورکن هستند.

نظر بــه امکان برگزاری رخدادها به شــیوه 
آنلاین و آفلاین در شــرایط شیوع گسترده 
کرونا، عرصه مد و لباس نیز همچنان شاهد 
اخبــار متنوعی از برپایــی هفته های مد در 

شهرهای گوناگون دنیا است.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از هنرآنلاین، در شــرایطی که تبعات شیوع 
ویروس کرونا همچنان بر تمام جهان ســایه 
انداخته و بسیاری از فعالیت های هنرمندان را 
نیز تحت الشــعاع قرار داده است، با این همه 
به لطف امکان برگزاری رخدادها به شــیوه 

آنلاین و آفلاین، عرصه مد و لباس نیز همچنان شــاهد اخبار متنوعی از برپایی هفته های مد در شهرهای 
گوناگون دنیا است.

بر اســاس اخبار منتشر شده، هفته مد  بهار و تابســتان  2021 شنژن در نمایشگاه هنر و برنامه ریزی موزه 
هنرهای معاصر شنژن در چین برپا شده است.

این رویداد در روزهای اخیر، بیش از 60 شــوی مدل با بیش از 100 برند پوشــاک اجرا شده که طرح ها و 
خلاقیت طراحان چینی را به دنیای مد نشــان داده اســت و می تواند معرف ترندهای بهار و تابستان سال 

آینده باشد.
این هفته مد به صورت آنلاین و آفلاین برگزار شــده و نمایشگاه های مجازی، ویدیوهای کوتاه تولید شده 

توسط برندهای مد را نمایش داده اند.
شــنژن یک شــهر توسعه یافته در صنعت مد است و هفته مد شنژن از ســال 2015 برپا می شود. به گفته 
انجمن صنایع پوشــاک شــنژن در این شهر  2500 کارخانه پوشــاک با 300هزار کارمند و 20هزار طراح 

مشغول به کار هستند.
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سینماگران دوست داشتند شبیه چه کسانی باشند!

الگوی بازیگران
در عرصه بازیگری سینما و 

ن 
ریا

صب
د 
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تلویزیــون بازیگرانــی 
هســتنند که به خاطر 
از  برخــورداری 
و  آکادمیک  تحصیلات 
آموزش های  از  بهره مندی 
صاحب  کلاسیک  مختلف 
متد و روش خاص هستند. 
اما در این میان کم نیستند 
وجود  بــا  که  بازیگرانــی 
تحصیــلات و تخصــص 
ســینمایی، با الگو گرفتن از بازیگران ایرانی یا 
خارجــی تلاش دارند با الگــو پذیری از آنها در 
نقش آفرینی هایی که برعهده آن ها گذاشته می 
شــود، بخشــی یا عمده متــد بازی خــود را 
شبیه ســازی کنند کــه در حقیقت کمتر چنین 
اتفاقی رخ می دهد. چون بی تردید هر بازیگری 
روش و سیاق خود را برای ایفای نقش هایشان 
پیش می گیرند. برخی بازیگران در گفت و گو با 
نشریات مختلف از الگوهای بازیگری خود سخن 
به میان آورده اند کــه مرور آن ها خالی از لطف 

نیست.
 مارلون براندو و بهروز وثوقی

حامــد بهــداد بــه گواه 
در  متعدد  مصاحبه هــای 
چند سال اخیر در همه آنها 
»مارلون براندو« را الگوی 
بازیگری خود دانســته و 
گفته است: » نوعی از بازیگری را که من دوست 
داشتم بهروز وثوقی در سینما تجربه کرد و به ما 
ارائــه داد.« بهداد به واســطه علاقه به مارلون 
براندو، »متد اکتینگ« را بیشتر می پسندد. بهداد 
نقش »مهرداد« جــوان عاصی فیلم »بوتیک« 
حمید نعمت ا... را به بهترین شکل ایفا کرد و در 
این راه از نقش آفرینی های اولیه براندو، بســیار 
الگو گرفت. نقشی کوتاه اما به شدت تاثیرگذار 

که بازی بیرونی خاصی را می طلبید .
 مهدی هاشمی 

با بازی  پدرام شریفی که 
»بادیگارد«،  فیلم های  در 
 » »متولد65  و  »سیانور« 
گرفت  قــرار  توجه  مورد 
می گویــد: دنبال ســتاره 
شدن نیستم. زمانی هم که وارد این کار شدم به 
فکر ســتاره شــدن نبودم و می  خواستم بازیگر 
خوبی باشم. وقتی به ستاره شدن فکر می کنم، 
نه حوصله اش را دارم، نه وقتش را. الگوی من در 
سینما مهدی هاشمی است که بی حاشیه فقط 

خوب بازی می  کند. حســرت می  خــورم، چرا 
روزهای همکاری ما در فیلم »سیانور« تمام شد. 
چقدر در آن روزها از او یاد گرفتم. حتی در ساعت 

استراحت، از او درس می  گرفتم. 
آل پاچینو، بهروز وثوقی و خسرو شکیبایی

نخســتین کار تلویزیونی 
کامــران تفتی بــازی در 
ســریال »ولایت عشق« 
ســاخته مهدی فخیم  زاده 
پــس  آن  از  و  بــود 
سریال  های »خواب و بیدار«، »حس سوم«، »بی 
صــدا فریاد کــن« را هم بــا او کار کرد.  وی 
می گویــد: الگویم در بین بازیگران خارجی »آل 
پاچینو« است و نحوه بازی اش برایم مثال زدنی 
اســت. در ایران هــم بهروز وثوقی و خســرو 
شکیبایی الگوهایم هستند. متاسفانه درصد کمی 
از بازیگران به مبانی نظری بازیگری تسلط دارند. 
تحصیلات آکادمیک بایــد در کنار تجربه های 
عملی و بودن در فضای ســینمایی باشــد. این 
تجربه برای تحصیلات دانشگاهی و آکادمیک 

مکملی درستی است. 
 ایزابل هوپر

هانیه توسلی بازیگر سینما 
و تلویزیون در گفتگویی از 
گفته  سینما  به  علاقه اش 
فیلمنامه  اینکــه  اســت. 
»سارا«ی مهرجویی را سه 
بار خوانده است و نمایش نامه های مهرجویی را 
رونویسی می کرده اســت و این که با توجه به 
بالارفتن سنش شور و هیجانش نسبت به سینما 
ته نشــین شده است. وی می گوید: در بازیگری 
همیشه گفته ام که الگویم »ایزابل هوپر« است و 
بازی او را خیلی را دوست دارم . ولی شما تصور 
کنید که در سینمای ایران که نمی شود که »معلم 
پیانو« ســاخت و معلم پیانو را بازی کرد، خیلی 

آرمانی است. 
پرویز پرستویی

عبــاس غزالی که با بازی 
»وضعیــت  ســریال  در 
ســفید« به شهرت رسید 
در  الگویــم  می گویــد: 
پرستویی  پرویز  بازیگری 
است. خوشبختانه این افتخار نصیب من شده و 
چند ســال است از ایشان برای کارهایم مشاوره 
می  گیرم و این توفیق را دارم برای پیشنهادهای 
کاری نهایت کمک  را می  کند و بهترین مشورت 
را می  دهنــد. منظورم از الگو بــه معنای واقعی  
واژه  اش است. برخی مواقع الگو را اشتباه تعریف 

می  کنند و هر تقلیدی را الگو نام گذاری می  کنند، 
ولی الگو یعنی نگاه به کار پیشکسوتان و بزرگان 

که در این حرفه مویی و ریشی سپید کردند. 
حسین محجوب

هادی دیباجی  با بازی در 
در  »جایی  سینمایی  فیلم 
خسرو  ساخته  دوردست« 
معصومی ورودی خوب به 
را تجربه کرد. وی  سینما 
تصریح می کند: الگوی من در بازیگری حسین 
محجوب است. او بازیگری گزیده  کاراست که با 
وسواس زیاد کار می  کند. من از او تاکنون بازی 
ضعیف ندیده  ام و هر بار به شیوه  ای نقش  آفرینی 
می  کند. من هم اگر بتوانم این راه را ادامه بدهم 
کیفیت برایم مهمتر از کمیت اســت. بازی در 
سینما و تلویزیون هم فرق ندارد. با توجه به شیوه 
بازیگری ایشــان مهم این است بتوانم در قالب 

نقش  های متفاوت دیده شوم. 
علیرضا خمسه

صادق برقعی که با ایفای 
در  یــار«  »علی  نقــش 
ســریال »زمین گرم«  به 
چهره ای نام آشــنا تبدیل 
شد، درباره همبازی شدن 
با علیرضا خمســه در این مجموعه تلویزیونی 
تصریح می کند: به گمان من ایشان بازیگر فوق 
العاده ای است، حرفه ای  ترین هنرمندی است که 
تا کنون دیده ام. از نظر من خمسه بهترین الگو 
برای یک بازیگر حرفه ای شدن است، زیرا به من 
اجازه نزدیک شدن به خود و ایجاد رابطه درست 
شــخصیت را داد. خیلی خوشحالم که با خمسه 
همبازی شدم و در این مسیر بی نهایت از وی یاد 

گرفتم و موفقیتم را مدیون ایشان هستم.
مادربزرگ و خاله ها

سمیرا حســن  پور بازیگر 
در  که  »تمشــک«  فیلم 
نقش »مرضیه« مجموعه 
قابل  بــازی  »دلدادگان« 
با  می گوید:  داشت  قبولی 
توجه به علاقه ام به تاریخ ، ترسیم نقش مرضیه 
کار دشواری نبود. برای بهتر به تصویر  درآوردن 
این نقش از مادربزرگ و خاله  هایم الگو گرفتم. 
وقتی کــودک بودم، مادربزرگــم در کوچه  ای 
زندگــی می  کرد. آن وقت  ها همســایه  ها با هم 
معاشرت داشتند. حتی وقت  هایی که مادربزرگم 
تنها بود، دختر یکی از همسایه ها می  آمد و شب ها 
پیشــش می  ماند. مثــل »مرضیه« ســریال 
»دلدادگان« کــه به دیدن عزیز خانم می  رفت و 

این قضیه برایم کاملا ملموس بود.
 توشیرو میفونه

بازیگر  اکبــر زنجانپــور، 
سینما و تلویزیون »توشیرو 
میفونه« کــه در ایران به 
معروف  قرمــز«  »ریش 
اســت را الگوی بازیگری 
خود می داند و اظهار می کند: دو بازیگر توانمند 
رویم تاثیر زیادی داشتند. یکی »توشیرو میفونه« 
از ژاپن و دیگری »اسموکتنفسکی« بازیگری که 
نقش »هملت« را در نسخه روسی اش بازی کرد. 
در آن دوران از »مارلون براندو« تعریف می کردند 
و بازی او را هم دوست داشتم. اما شیفته و عاشق 
بازی های» توشیرو میفونه« بودم. نوع نگاه، بیان 
و بازی وی همیشــه برای من زیبا بوده و تحت 

تاثیر او و نقش آفرینی اش قرار می گرفتم.
خسرو شکیبایی

هومــن برق نــورد از آن 
نمک  است که  بازیگرانی 
طنازی هایش در نقش های 
کمدی، بــه دل مخاطب 
می نشــیند و تقریبا در هر 
نقشــی، یک بازی و بی نقص ارائه می کند. وی 
می گوید: در یک ژانر ماندگار نمی شوم، چون به 
خــودم اجازه نمی دهم در نقش ها تکرار شــوم. 
همیشه حواسم را جمع می کنم و در انتخاب هایم 
وسواس دارم. زنده یاد خسروشکیبایی را الگوی 
بازیگری خــود می دانــم.وی می افزاید: تجربه 
بازیگری ام را مدیون خسرو شکیبایی هستم، هر 
چند خودم  نیز برای موفقیت در مسیر بازیگری ام 

از هیچ تلاشی فروگذار نکردم.
امین حیایی

دارا حیایــی در فیلــم 
»شعله ور« حمید نعمت 
ا.... در کنــار پدرش به 
و  پرداخت  ایفای نقش 
بــازی خوبــش مورد 
تحســین منتقدان قرار گرفت و در نقش 
»هاشم« مجموعه »از سرنوشت« به خوبی 
دیده شد. وی می گوید: از بچگی پدرم امین 
حیایی الگــوی بازیگری من بــود، البته 
فیلم  هایــی کــه از او می  دیــدم نه مدل 
بازی اش. بلکه مدلی که مردم را می  خنداند، 
تشویق  مردم باعث شد ایشان الگوی من 
شــوند. من نردبان خودم را دارم و پدرم از 
نردبان خودش بالا رفته اســت. از ایشان 
خیلی چیز ها یاد می گیرم و از تجربیاتشان 

استفاده می  کنم.

 لیلا حاتمی
 از عمده ترین فعالیت های 
فهیمه مومنی می توان به 
بازی در سریال »ستایش« 
سعید سلطانی اشاره کرد. 
وی اظهار می کند: کارهایم 
را با گزینش انتخاب می کنم و برایم مهم است با 
چه گروهی کار می کنم. الگوی بازیگری من در 
داخل ایران لیلا حاتمی اســت و بازی ایشان را 
خیلــی دوســت دارم. ما بازیگرانــی مثل  لیلا 
حاتمی، فاطمه معتمدآریــا و محمدرضا فروتن 
داریم که در ســینمای ما سالم کار می کنند اما 
کسانی هستند که به سینما لطمه می زنند. هیچ 
کس از معروف شــدن بدش نمی آید ولی برای 

دیده شدن باید اخلاق هم داشت.
دنبال هیچ الگویی نبودم

نام  بازیگر  نصیریان  علی 
آشنای کشــور درباره این 
که الگویی برای بازیگری 
داشته تصریح می کند: در 
برخی کارها مثل ســریال 
»شــهرزاد« می توانســتم از فیلم هایــی مثل 
»پدرخوانده« الگو بگیرم ولی دنبال هیچ الگویی 
نبودم و نیســتم. وی درباره همکاری نکردن با 
مسعود کیمیایی گفت: هیچ وقت پیشنهادی از 
کیمیایی در طول این ســال ها به من نشد. این 
اتفاق درباره بهرام بیضایــی هم افتاد. داریوش 
مهرجویی هم چــون به خاطر حضور در »ناخدا 
خورشید« ناصر تقوایی پیشنهاد بازی در »اجاره 
نشــین ها« را رد کردم حتما از من ناراحت شده 
اســت، چون دیگرهیچ وقت به من پیشــنهاد 

همکاری نداد.
 سعید پورصمیمی

می گوید:  شــعیبی  بهروز 
هنوز علاقه زیادی به کار 
کردن با سعید پورصمیمی 
دارم و برایم ایشان الگوی 
کامل بازیگری اســت. از 
بیــن بازیگران زن هم خیلی دوســت با فاطمه 
معتمد آریا کار کنم. هــر زمان فیلمی از »مریل 
استریپ« می  بینم انگار سر کلاس درس نشسته 
 ام. در بازیگران ایرانی هم خانم معتمدآریا چنین 
خصوصیتی دارند البته من بازیگری را با »آژانس 
شیشه  ای« آغاز کردم و حضور در کنار پرستویی، 
کیانیان و پسیانی خودش کلاس آموزشی خوبی 
بود. اما ســعید پورصمیمی وقتی جلوی دوربین 
قرار می  گیرد و 1،2،3 را که می گویی بازیگری 

را معنا می دهد .
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بهسازی مسیر پیاده بولوار ملك آباد به 
طول ۲.5 کیلومتر
معاون عمــران ، حمــل و نقل و 
گفت:  مشهد  شــهرداری  ترافیک 
ضلع  بازپیرایی  پــروژه  عملیــات 
جنوبی و بهسازی مسیر پیاده بلوار 
ملک اباد به طــول 2.5 کیلومتر با 
پیشرفت فیزیکی 6 درصد در حال 

اجرا است.
به گزارش صبح امــروز خلیل الله 
کاظمــی در این خصــوص افزود: 
بازپیرایی  پــروژه  اجرایی  عملیات 

ضلع جنوبی و بهســازی مســیر پیاده بولوار ملک اباد به طول 2.5 کیلومتر و عرض 5 تا 8 
متر از میدان فلســطین تا میدان آزادی با اعتباری بالغ بر 120 میلیارد ریال با هدف تسهیل 
عبور و مرور شــهروندان، پیاده محوری و ایجاد مســیر ویژه دوچرخه توسط سازمان عمران 

در حال انجام است.
وی با بیان اینکه برای این محور، مسیر ویژه دوچرخه نیز در نظر گرفته شده است، اظهارکرد:  
در طول مســیر پیــاده رو نصب آبیاری های مکانیکی جهت تامین آب فضای ســبز، نصب 
نیمکت های ســنگی و پارکی و غلاف های کابل برق جهت روشــنایی مســیر پیش بینی 

شده است.
کاظمی اضافه کرد: تاکنون تمامی جداول ســنگی لایــن دوچرخه و باغچه ها و بتن ریزی 
های قسمت معابر پیاده و لاین دوچرخه در بخش اول پروژه به طور کامل انجام شده است.

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد ادامه داد: در طول کل مسیر پروژه 
حــدود 15 هزار مترمربع تایل و ســنگ فرش اجرا و در طول 2.5 کیلومتر مســیر پیاده رو 

نیزحدود 7500 متر جدول سنگی در سه لاین کارخواهد شد.
وی ادامه داد: در راســتای ایجاد شهری پیاده محور و تحقق سیاست های مدیریت شهری و 
شورای پنجم در این خصوص پروژه پیاده رو سازی، در 115 نقطه شهر و اعتباری بالغ بر 70 

میلیارد تومان در حال انجام است.

 وجود 300 هکتار اراضی رها 
در منطقه 4 مشهد

ادامه  در  کــه  غلامرضــا غلامی 
حضور  بــا  پاســخگویی،  نهضت 
ارتباطــات مردمی 137،  در مرکز 
پاسخگوی تماس های شهروندان 
بود، با اعلام این خبر افزود: نظارت 
بر ساخت و ســاز ها، پرتکرارترین 
موضوع درخواســتی شهروندان از 
مدیریت شــهری ایــن منطقه در 
تماس با 137 بوده است که در این 
راســتا اقدامات موثری نیز صورت 

گرفته است.
وی ادامه داد: خوشــبختانه گودهای ساختمانی رها و خطری زیادی در منطقه 4 وجود ندارد 

و 3 گود موجود نیز طی یکسال گذشته، با پیگیری این منطقه، ایمن سازی و پرشده است.
ایمن سازی 3 گود خطری منطقه 4

شــهردار منطقه 4 مشهد گفت: زمین های رها، یکی از مشکلات این منطقه به عنوان یکی 
از مناطق پیرامونی مشــهد است، در محدوده منطقه 4 حدود 300 هکتار زمین ها رها وجود 
دارد و یکی از مشــکلات این زمین ها، مســائل مالکیتی است، لذا چون این زمین ها مالک 

مشخصی ندارند، تصمیم گیری و تعیین و تکلیف آنها نیز مشکل است.
غلامی ادامه داد: از سویی دیگر، چون کاربری بیشتر این زمین ها در منطقه چهار که پرتراکم 
ترین جمعیت مشهد را دارد، خدماتی مانند آموزشی، دانشگاهی، درمانی و ... است لذا مالکان 

به دلیل عدم صرفه اقتصادی، استفاده کشاورزی از زمین هایشان را ترجیح می دهند.
تبدیل 50 درصد دریچه آب های سطحی منطقه 4 به پلیمری ضد سرقت

وی خاطرنشــان ساخت: پیگیر هستیم تا در حد امکان، طرح این اراضی توسط مشاور عوض 
شود تا با ایجاد توجیه اقتصادی، هم این زمین ها از حالت رها خارج شود و هم بتوانیم سرانه 

های خدماتی مورد نیاز منطقه را تامین کنیم.
غلامی گفت: یکی از تماس های شهروندان با 137، مربوط به سرقت دریچه کانال های آب 
های ســطحی بود که برای حل این مشکل با استفاده از شرکت های دانش بنیان و دانشگاه 
صنعتی شــریف، تا کنون 50 درصد دریچه های فلزی منطقه را با دریچه های پلیمری غیر 

قابل بازیافت که ارزش سرقت ندارد تعویض کرده ایم.
وی خاطرنشــان ساخت: خوشــبختانه، در حوزه مالی نیز وضعیت درآمدهای عمومی منطقه 
خوب بوده و تا کنون و به صورت روزشمار توانسته ایم حدود 72.9 درصد از درآمدهای منطقه 

را محقق کرده و جلوتر از پیش بینی های انجام شده هستیم.

منطقه ۱۲،منطقه پایلوت حمل ونقل پاک و 
انسان محور شود

عضو شورای شــهر مشهد گفت: 
درحال حاضر حدود 12.5 کیلومتر 
مسیر دوچرخه در سطح منطقه 12 
داریــم که از این عــدد حدود 1.5 
کیلومتــر آن طی یک ســال اخیر 
ایجاد شده است و 2 کیلومتر مسیر 
دوچرخــه دیگر نیز تا ســال آینده 
احــداث می گــردد؛ امیدواریم این 
منطقه در زمینــه حمل ونقل پاک 
و انســان محور به عنــوان پایلوت 

انتخاب شــود مجتبی بهاروند در حاشیه بازدید از مسیرهای دوچرخه منطقه 12 با بیان اینکه 
وضعیت امروز کلانشــهرهای ما به نحوی اســت که باید به سمت حمل ونقل پارک حرکت 
کنیم، گفت: خوشــبختانه طی 3 ســال گذشــته توجه ویژه ای به این حوزه شده و با ایجاد 
زیرســاخت های لازم از جمله مســیرهای دوچرخه، خوشــبختانه اهمیت این موضوع نیز بر 
شهروندان روشن شده است.وی در ادامه ضمن تقدیر و تشکر از شهرداری منطقه 12 بخاطر 
پیاده روسازی های مناسب و مسیرهای دوچرخه ای که طی یک سال اخیر احداث شده است، 
اظهارکــرد: در این منطقه به عنوان یک منطقه جدید شــهری می توان بحث های مربوط به 
شهرســازی مدرن را به شکل مناسبی پیاده کرد و حمل ونقل پاک و انسان محور را به خوبی 
اجرایی نمود.بهاروند با بیان اینکه درحال حاضر حدود 12.5 کیلومتر مسیر دوچرخه در سطح 
منطقه 12 داریم که از این عدد حدود 1.5 کیلومتر آن طی یک ســال اخیر ایجاد شده است، 
افزود: 2 کیلومتر مسیر دوچرخه دیگر نیز تا سال آینده احداث می گردد؛ امیدواریم این منطقه 

در زمینه حمل ونقل پاک و انسان محور به عنوان پایلوت انتخاب شود.
عضو شورای شهر مشهد گفت: اصلی ترین هدف ما در احداث مسیرهای دوچرخه، پیوستگی 

آنهاست تا شهروندان بتوانند به راحتی سفرهای درونشهری خود را با دوچرخه انجام دهند.
بهاروند در ادامه صحبت های خود به تشریح برنامه های توسعه مسیرهای دوچرخه در منطقه 
12 پرداخت و تصریح کرد: براساس گزارش های ارائه شده، بلوار سجادیه، حدفاصل آزادی تا 
جاهد شهر به طول یک کیلومتر نیز به مجهز به مسیر ویژه دوچرخه می شود؛ همچنین نقاط 

اتصالی که تاکنون به دلیل معارضات با مشکل روبرو بوده، متصل می شود.
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معاون گردشــگری و زیارت ســازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد از ارائه 
خدمات به زائران به سه زبان انگلیسی، عربی و فارسی خبر داد.

به گزارش صبح امروز،  نرگس شــالچیان با بیــان این خبر، اظهار کرد: مرکز تلفن 
راهنمای زائر با هدف پاســخگویی به نیازهای زائرین و گردشگران و مجاورین در 
اقصا نقاط شهر ایجاد شده است تا محدودیت مکانی و فیزیکی پایگاه های راهنمای 

زائر را حذف کند. 
وی افزود: اقدامات صورت گرفته در این مرکز را می توان به ارائه خدمات در تمامی 
ســال و هفت روز هفته، پاســخگویی به زبان های فارسی عربی و انگلیسی، مجهز 
بودن به کامل ترین بانک اطلاعات شــهری مشهد و دسترسی به اینترنت جهت به 

روزرسانی بانک داده و اقدام کارشناسان این مرکز به جمع آوری اطلاعات تا حصول به نتیجه نهایی برای خدمت رسانی بهتر 
به زائران برشمرد. شالچیان خاطرنشان کرد: بروز رسانی دائمی بانک اطلاعات با پیگیری مستقیم از مراکز مورد نیاز و استفاده 

از ظرفیت های مناطق شهرداری از دیگر امتیازات این پایگاه ها است. 

رئیس شــورای اسلامی شهر مشهد گفت: مسئولیت مدیریت شهری در حریم شهر 
فقط حفاظت از اراضی اســت و طبق قانون وظیفه دیگری در حریم شهر نداریم اما 
بنا بر مســئولیت پذیری اجتماعی به موضوع کشف رود ورود کرده ایم.محمد رضا 
حیدری، در مراسم آغاز عملیات اجرایی احداث اولین تصفیه خانه سپتاژ در کشور که 
با حضور اســتاندار خراسان رضوی، رییس کمیسیون محیط زیست و منابع طبیعی، 
شهردارمشهد، جمعی از اعضای شورای شهر و مدیران شهری و استانی برگزار شد، 
افزود: اما یک اصل برای ما اهمیت دارد و بر اساس آن به موضوع ساماندهی کشف 
رود ورود پیدا کرده ایم و آن مسئولیت پذیری اجتماعی است.وی اضافه کرد: مشکل 
تخلیه روزانه 350 تانکر فاضلاب در کشــف رود مشــکلات بهداشتی فراوانی را به 

دنبال داشته است لذا براساس مسئولیت پذیری اجتماعی نسبت به ساماندهی کشف رود و احداث تصفیه خانه سپتاژ ورود پیدا 
کردیم.رییس شــورای اســلامی شهر مشهد افزود: امنیت غذایی و سلامت مردم برای ما مهم است اما با توجه به تفاهم نامه 

که شهرداری مشهد را محور کار می داند می خواهیم که سایر دستگاه ها نیز به وظایف خود عمل کنند.

ارائه خدمات به زائران به سه زبان انگلیسی، عربی و فارسی سلامت و امنیت غذایی مردم برای شورای شهر اهمیت دارد

در مراسم آغاز عملیات اجرایی احداث اولین تصفیه خانه سپتاژ در کشور اعلام شد:

53 کیلومتر از اراضی کشف رود درختکاری می شود
معاون خدمات شهری شهرداری مشهد گفت: 
53 کیلومتر از اراضی کشــف رود با اعتباری 
حــدود 114 میلیارد تومــان درختکاری می 
شود. به گزارش صبح امروز ، مهدی یعقوبی 
در مراسم آغاز عملیات اجرایی احداث اولین 
تصفیه خانه ســپتاژ در کشــور، که با حضور 
استاندار خراســان رضوی، رییس کمیسیون 
محیط زیست و منابع طبیعی، شهردارمشهد، 
رئیس و جمعی از اعضای شــورای شــهر و 
مدیران شهری و اســتانی برگزار شد،با بیان 
این مطلب افزود: کشــف رود به دلیل جاری 
شدن فاضلاب های خانگی و صنعتی و خطر 
آلودگی آب های ســطحی و زیر ســطحی 
و اســتفاده از آن برای کشــاورزی یکی از 

معضلات مشهد بود.
وی با بیــان اینکه برای 
حل این معضل اعتباری 
از سوی کشور تخصیص 
داده نشــد، اظهارکــرد: 
برهمین اساس سال 93 
بــا همــکاری دادســتان و آب منطقه ای 
13کیلومتر از اراضی حریم کشــف رود رفع 
تصرف و برای درختکاری تحویل شهرداری 

مشهد شد.
یعقوبــی اضافه کــرد: بعد از ســال 93 کار 
ساماندهی کشــف رود به صورت جزیره ای 
انجام و 80 کیلومتر از بســتر و حریم کشف 
رود رفع تصرف، اما تحویل شهرداری مشهد 

نشد.
وی تصریح کرد: با پیگیری های انجام شده 
قرارشد تا مبلغ 160 میلیارد تومان طی 5سال 
برای ساماندهی کشــف رود از سوی دولت 
اختصاص داده شــود که ایــن کار نیز انجام 

نشده است.

معاون خدمات شــهری شهرداری مشهد در 
ادامه گفت: با توجه به اهمیت سلامت مردم 
اواخر ســال گذشــته با محوریت استانداری 
و پشتیبانی دســتگاه قضائی و سایر دستگاه 
های ذی ربط تفاهم نامه ای برای ساماندهی 
کشف رود امضا و فرماندهی آن به شهرداری 
مشــهد واگذار شد که براســاس آن دستگاه 
های مربوطه باید وظایف خود را با محوریت 

شهرداری در کشف رود انجام دهند.
وی افــزود: برای ســاماندهی کشــف رود 
کارگروهی در شهرداری تشکیل و تصمیمات 

خوبی برای اجرا گرفته شد.
یعقوبی با اشــاره بــه اینکــه تاکنون 113 
میلیارد تومان قرارداد برای ساماندهی کشف 
رود منعقد شــده اســت، اظهارکرد: یکی از 
مشــکلات مهم مرتبط با کشف رود تخلیه 
روزانه 300 تا 350 تانکر فاضلاب در این رود 
بود که برای رفع این مشــکل قرارداد احداث 
یک واحد تصفیه خانه سپتاژ با اعتباری حدود 
110 میلیارد تومان منعقد شد که امیدواریم تا 
خرداد ماه سال آینده آماده بهره برداری شود.

وی ادامه داد: در کنار احداث این تصفیه خانه 
چند پروژه بزرگ دیگر نیز اجرا خواهد شــد 
که از آن جمله می تــوان به درختکاری 53 
کیلومتر از اراضی کشف رود از پل شاهنامه تا 
تقاطع کشــف رود با پیش بینی اعتباری بالغ 

بر 114 میلیارد تومان اشاره کرد.
عزم و اراده مدیریت شهری و حاکمیت، 

ساماندهی کشف رود است
هم چنین شهردار مشهد 
در این مراســم  با اشاره 
به اقدامات انجام شده در 
منطقه کشف رود، گفت: 
عــزم و اراده مدیریــت 

شــهری و حاکمیت، ســاماندهی کشف رود 
است.

محمــد رضا کلائی افزود: عــزم و اراده ما و 
حاکمیت از جمله دســتگاه قضایی و دستگاه 
هــای اجرایی در حــوزه آب و فاضلاب این 

است که مشکلات کشف رود را حل کنیم.
وی افزود: یکــی از موضوعات مهم در این 
راســتا فاضلاب های تانکری اســت که با 
احــداث این تصفیه خانه بــه دنبال رفع این 

مشکل هستیم.
وی اضافــه کــرد: اقدامــات اولیــه در این 
خصوص انجام شــده و تا خرداد ماه 1400 
این تصفیه خانه به بهره برداری خواهد رسید.

کلائی با اشــاره بــه اینکه حــدود 10 ماه 
اســت که مدیریت واحد کشف رود از سوی 
مجموعه دستگاه های حاکمیتی به شهرداری 
مشهد واگذار شــده است، اظهارکرد: تاکنون 
مبلغ حدود 150 میلیــارد تومان پروژه های 

مختلف در کشف رود اجرا شده است.
شهردارمشــهد ادامه داد: یکی از موضوعاتی 
که می تواند روی رفع مشــکل موتور تلمبه 
ها تاثیر بسیار زیادی داشته باشد تصفیه خانه 
سپتاژ است که به صورت جدی پیگیر احداث 
و بهره برداری از آن هســتیم که امیدواریم 
برای اینکار نهادهــای حاکمیتی نیز کنار ما 

قرار بگیرند.
وی تصریــح کــرد: وقتی پس از ســال ها 
مدیریت شــهری حاضر شده که زیر بار این 
برود تا با ســرمایه گذاری چند هزار میلیارد 
تومانی تصفیــه خانه هایی را احداث کند که 
مشــکل فاضلاب های رها شــده را نداشته 
باشیم، نیاز است تا نهادهای حاکمیتی نیز در 

این راه از مدیریت شهری حمایت کنند.
وی اضافه کرد: در مجموع ما در میان مدت 

بــرای ســاماندهی کشــف رود در محدوده 
انتهای طبرســی شــمالی مبلغ هزار میلیارد 
تومان و برای ایجاد زیرساخت ها مبلغ 400 

میلیارد تومان اعتبار درنظر گرفته ایم.
کلائی با بیان اینکــه درحوزه احداث تصفیه 
خانه سپتاژ شــهرداری وظیفه ای نداشته و 
ازباب مدیریت واحد به این موضوع وارد شده 
اســت، خاطرنشــان کرد: برای احداث واحد 
تصفیه خانه ســپتاژ تنهــا 15 میلیارد تومان 
اعتبار دولتی درنظر گرفته شده است در حالی 
که حدود 110 میلیارد تومان اعتبار برای این 

پروژه پیش بینی می شود.
شهردارمشهد افزود: درحال حاضر کار اجرای 
این تصفیه خانه آغاز شــده و کار به سرعت 
ادامه خواهد یافت تا در زمان بندی یکســاله 

بتوانیم آن را به بهره برداری برسانیم.
وی با بیان اینکه شهرداری مشهد درختکاری 
بیش از 470 هکتار از اراضی حاشــیه کشف 
رود را نیز بر عهده گرفته اســت، اظهارکرد: 
تاکنــون 160 هکتار از این درختکاری انجام 
شــده و ســعی می کنیم تا پایان سال این 

میزان را افزایش دهیم.
کلائی ادامه داد: با انجام این درختکاری ها، 
فضای سبز با کیفیتی از محدوده پرکندآباد تا 
کنار گذر شمالی به فضای سبز مشهد اضافه 

خواهد شد.
 اقدامات مدیریت شهری در توجه به رفع 

مشکل فاضلاب قابل تقدیر است
رئیــس  چنیــن  هــم 
فراکسیون محیط زیست 
و منابــع طبیعی مجلس 
شورای اسلامی با اشاره 
اقدامــات  اینکــه  بــه 
مدیریت شــهری در توجه به رفع مشــکل 

فاضلاب قابل تقدیر است، گفت: حفاظت از 
محیط زیست مطالبه جدی مردم است.

 ســمیه رفیعی افزود: یکــی از تجربه های 
خوبی که در مشــهد در حوزه محیط زیست 
شــاهد آن هستیم این اســت که برای این 
مهم، به مدیریت واحدی دست یافته اند، زیرا 
مهم ترین چالش و مشــکل ما در کارها نبود 

مدیریت یکپارچه و جامع است.
وی افــزود: همه ما آثار ســو بی توجهی به 
محیط زیست را دیده ایم و اکنون این دولت 
و مردم هســتند که هزینه آن را پرداخت می 

کنند.
رفیعی اضافه کرد: امروز بر کســی پوشــیده 
نیســت که اگر به محیط زیست بی توجهی 
شــود هزینــه آن را چندین برابــر در جای 

دیگری باید پرداخت کرد.
رییس فراکســیون محیط زیســت مجلس 
شــورای اســلامی با تاکید براینکه مســئله 
محیط زیســت مطالبه به حق مردم اســت، 
خاطرنشــان کرد: برهمین اســاس موضوع 
محیط زیســت برای مجلس نیــز از اهیمت 

ویژه ای برخوردار است.
وی با بیان اینکــه مدیریت کردن منابع آب 
یک چالش در کشور است، اظهارکرد: اکنون 
شــاهد تولید 33 میلیون مترمکعب فاضلاب 
در کشور هستیم که معتقدم یک فاجعه است.

رفیعــی ادامــه داد: با توجه بــه اهمیت این 
موضوع توجه ویژه مدیریت شهری مشهد و 
استانداری خراســان رضوی به بحث تصفیه 
فاضلاب اتفــاق خوشــایند و قابل تقدیری 

است.
رفیعی افــزود: ما نیز در فراکســیون محیط 
زیست مجلس شــورای اسلامی از این گونه 

اقدامات حمایت خواهیم کرد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
مشــهد گفت: مشارکت شهروندان در ایجاد باغ بام 
در توسعه پیشرفت چشم انداز شهری، ایجاد زمینه 
های توسعه یافتگی، کاهش سفرهای درون شهری 

و افزایش مشارکت شهروندان موثر است.
به گزارش صبح امروز، احمدرضا ســلامی با بیان 
این مطلب، اظهار کــرد: ایجاد باغ بام ها علاوه بر 
جنبه زیباشــناختی، در ایجاد عایق ســازی طبیعی 

ســاختمان، بهبود آلایندگی هوا، توسعه تعاملات فرهنگی و اجتماعی شهروندان با استفاده از فضای ایجاد 
شــده در باغ بام، جمع آوری آب باران و کاهش روان آب ها، بهبود کیفیت محیط زیســت و کاهش هزینه 
های مصرف انرژی تاثیرگذار است.وی افزود: با توجه به پیشرفت شهرنشینی و افزایش برج ها و ساختمان 
های بلند، فضاهای قابل دســترس برای محوطه ســازی روز به روز، رو به کاهش می رود و نیاز به ساخت 
باغ بام ها بیش از گذشــته احساس می شود.مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشهد 
بیان کرد: اســتفاده از باغ بام در کلان شهرها به ویژه در مشهد به دلیل محدودیت های موجود در احداث 
فضای سبز شهری با توجه به کمبود عرصه به ویژه در بافت مرکزی شهر و با توجه به میزان بالای آلاینده 
ها به عنوان یک ضرورت محســوب می شود.سلامی با اشاره به اینکه شهرداری مشهد در راستای تشویق 
شــهروندان به احداث فضای سبز در بام ساختمان تسهیلاتی به عنوان مشوق در نظر گرفته است، تصریح 
کرد: برای دریافت مشوق ها بایستی مساحت بستر سبز معادل یک سوم سطح ناخالص بام ساختمان  باشد.

وی با اشــاره به اختصاص مبلغ تشــویقی 550 هزار تومان به ازای هرمترمربع باغ بام از سوی شهرداری 
مشهد برای ایجاد انگیزه در احداث باغ بام در بین شهروندان شهر بهشت، تاکید کرد: همچنین با ایجاد باغ 
بام، مجوز احداث آلاچیق حداکثر 12 متری و یک گلخانه با ســازه ســبک حداکثر 25 متری به شهروندان 
داده خواهد شــد.مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشهد ادامه داد: شهروندان با مراجعه 
به دفاتر پیشــخوان جهت دریافت پروانه های ساختمانی، پیامکی با موضوع باغ بام دریافت می کنند و می 
توانند با مراجعه به سایت سازمان پارک ها و فضای سبز به نشانی parks.mashhad.ir نسبت به انتخاب 

شرکت های مجری باغ بام اقدام کنند.

رئیس کمیســیون برنامه، بودجه، منابع انســانی و 
فناوری اطلاعات شــورای شهر مشــهد مهم ترین 
راهبردهای این کمیسیون در سه سال گذشته را در 
سه بخش منابع درآمدی، کاهش هزینه ها و تسویه 
بدهی های شهرداری تشــریح کرد.بتول گندمی در 
توضیح این موارد گفــت: از آغاز به کار دوره پنجم 
شورای شهر مشهد این سه راهبرد اساسی در دستور 
کار حوزه برنامه ریزی و مالی مدیریت شــهری قرار 

گرفت تا ضمن بررسی و تبیین منابع درآمدی پایدار جهت تثبیت روند خدمات رسانی و ایجاد امکان توسعه 
خدمات شــهرداری به شــهروندان و زائران، با ایجاد رویه های صرفه جویی و کاهش هزینه ها نســبت به 
افزایش بهره وری و بهینه ســازی امور شهرداری اقدام شود. ضمن اینکه انبوه بدهی های معوق و به جامانده 
از ادوار گذشــته یکی از مهم ترین دغدغه های شورای پنجم مشــهد بود که از آغاز به کار شورا در اندیشه 
راهکارهای کاهش و تســویه این بدهی ها بودیم.وی در حوزه منابع درآمدی پایدار گفت: براساس مصوبات 
مجلس شــورای اســلامی ســالانه در قانون بودجه عوارض هایی مانند مالیات بر ارزش افزوده و... دیده 
می شــود و وصول و سپس توزیع می گردد و شهرداری ها به صورت سالانه از آن  بهره می برند ازجمله سهم 
شــهرداری ها از مالیات ارزش افزوده، عوارض سوخت، آلایندگی، جرائم راهنمایی و رانندگی و... که همواره 
با دو چالش اساســی مواجه بود.گندمی افزود: چالش اول آنکه این درآمدها به طور متمرکز و توســط دولت 
وصول  می شــود و ســپس به دور از رویه عدالت محور سهم کلان شــهرها با توجه به انبوه جمعیت و سهم 
آنها در تولید این درآمدها نادیده انگاشــته شده و براساس سهمیه بندی غیر کارشناسی بین تمام شهرهای 
کوچک و بزرگ تقسیم می شــود.به گفته وی، درحالی که کلان شهرهایی ازجمله مشهد که در تولید چنین 
درآمدهایی سهم بالایی دارند، در تقسیم این درآمدها نیازهای شهر نادیده انگاشته شده و دولت با توجه به 
اینکه شهرداری های کوچک از منابع درآمدی محدودی برخوردارند سهم بالایی از این منابع درآمدی را به 
این شهرها اختصاص می دهد و متاسفانه شهرداری شهرهای بزرگ برای ارائه خدمات مطلوب به شهروندان 
خود دچار مشــکلات می شــوند. دولت به جای کمک از محل اعتبارات و درآمدهای خود به این شهرها در 

واقع سهم کلان شهرها را کم کرده است.
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هفته نخست لیگ برتر؛

توقف پرسپولیس در ایستگاه اول با یک اخراجی 
تیم فوتبال پرســپولیس در نخستین بازی 
خود در لیگ بیســتم مقابل تیم ســایپا در 
حالی با نتیجه تساوی بدون گل متوقف شد 
که کمال کامیابی نیا هافبک سرخپوشان در 

این مسابقه از زمین اخراج شد.
به گزارش مهر، هفته نخســت از بیستمین 
دوره رقابت های لیگ برتر فوتبال از ساعت 
16:30 امروز جمعــه با انجام دو بازی آغاز 
شد. در یکی از این بازی ها تیم پرسپولیس 
در ورزشــگاه شهید دســتگردی به مصاف 
ســایپا رفت که این بازی با نتیجه تساوی 
بدون گل به پایان رســید.در این مســابقه 
که با قضاوت حســن اکرمی برگزار شــد، 
کمال کامیابی نیا هافبک پرســپولیس در 
دقیقه 79 با دریافــت دومین کارت زرد، از 
زمین اخراج شد.پرسپولیس با هدایت یحیی 
گل محمــدی بازی را با ترکیب حامد لک، 
محمدحســین کنعانی، سیدجلال حسینی، 
ســعید آقایی، مهدی شیری، احمد نورالهی 
)75 - میلاد ســرلک( کمــال کامیابی نیا، 

بشــار رسن، احسان پهلوان، وحید امیری و 
مهدی عبــدی )66 - آرمان رمضانی( آغاز 
کرد.عیســی آل کثیر بــه دلیل محرومیت 
از ســوی کنفدراسیون آســیا در این بازی 
حضور نداشــت. ســیامک نعمتی هم که 
تســت کرونایش منفی شــده بود، به این 
بازی نرســید.این بازی از همان دقیقه اول 
با حمله تیم سایپا آغاز شد. مجید علیاری با 
سرعت بالا از سمت چپ دفاع پرسپولیس 
خــود را تا کنار خط رســاند و روی غفلت 
سیدجلال حسینی توپی را به داخل محوطه 
جریمه سرخپوشان ارســال کرد. این توپ 
با پای محمدحســین کنعانی زادگان دیگر 
مدافع پرســپولیس برخورد کرد و به شکل 
خطرناکی راهــی کرنر شــد.در ادامه تیم 
پرســپولیس دو موقعیت خوب برای گلزنی 
توســط مهدی عبدی به دســت آورد. این 
بازیکن در دقیقــه 9 در حالت تک به تک 
بان  دروازه  اکبرمنــادی  محمدحســین  با 
ســایپا قرار گرفت که منــادی توپ را دفع 

کــرد. در دقیقه 23 هم شــوت عبدی در 
محوطه جریمه سایپا قدرت چندانی نداشت 
و توســط منادی مهار شد.حامد لک دروازه 
بان پرســپولیس که در لیگ قهرمانان آسیا 
عملکرد بسیار خوبی داشت، در دقیقه 30 در 
حالی که قصد داشت توپ را با پایش مهار 
کند، دچار اشــتباه شد و در حالی که مجید 
علیاری بازیکن ســایپا برای گل کردن این 
موقعیت تکل زده بود، به ســرعت توپ را 
از روی خط دروازه دور کرد.احسان پهلوان 
دیگر بازیکن پرســپولیس هم می توانست 
در دقیقه 36 با یک شــوت سنگین دروازه 
حریف را باز کند که بازهم منادی مانع گل 

خوردن نارنجی پوشان سایپا شد.
در حالی که بازی رو به اتمام بود و در دقیقه 
3+45 مهــدی عبدی در میان اشــتباهات 
موقعیت  خطرناک تریــن  ســایپا  مدافعان 
پرسپولیس را خلق کرد و توپ را به تیرک 
دروازه سایپا زد. سرخپوشان از توپ برگشتی 
هم نتوانستند استفاده کنند تا نیمه نخست 

با همان نتیجه تساوی بدون گل تمام شود.
ســایپا در دقایق پایانی نیمه نخســت دو 
تعویض اجباری داشــت و حسین ماهینی 
و مجیــد علیاری به دلیــل مصدومیت به 
ترتیب جای خود را به امیر دره و محمدرضا 
سلیمانی دادند.پرسپولیس و سایپا نیمه دوم 
را هم هجومی آغــاز کردند و بازی جذابی 
را به نمایش گذاشتند. محمدحسین کنعانی 
زادگان مدافــع پرســپولیس در دقیقه 48 
دروازه سایپا را تا آستانه باز شدن پیش برد 
اما منادی بازهم در نقش ناجی سایپا ظاهر 

شد و توپ کنعانی زادگان را دفع کرد.
در دقیقــه 50 بازیکنان ســایپا کرنری را 
روی دروازه پرســپولیس ارسال کردند و در 
شرایط به هم ریختگی مدافعان سرخپوش 
می توانســتند توپی را وارد دروازه این تیم 
کنند اما ضربه آنها راهی اوت شد.در حالی 
که سایپا در خط حمله سرعتی و خطرناک 
نشان می داد، تیم پرسپولیس یک بار دیگر 
توســط کمال کامیابی نیا دروازه ســایپا را 

تهدید کرد اما شــوت ایــن هافبک هم با 
اختلاف کــم از بالای دروازه به اوت رفت.

گل محمدی بــرای تقویت قوای تهاجمی 
تیمش آرمان رمضانــی را به جای مهدی 
عبــدی وارد زمیــن کــرد. در ادامه میلاد 
سرلک جای احمد نورالهی را گرفت؛ با این 
حال سرخپوشان 11 دقیقه پایانی را با یک 
بازیکن کمتر بــازی کردند. کمال کامیابی 
نیــا در دقیقه 79 بــا دریافت دومین کارت 
زرد از زمین اخراج شد.ســایپا در دقیقه 82 
روی اشتباه میلاد سرلک صاحب یک ضد 
حمله شد ولی واکنش حامد لک اجازه نداد 
شــاگردان ابراهیم صادقی به گل برســند.

پرسپولیس باوجود اینکه یک بازیکن کمتر 
داشت تا دقایق پایانی برای پیروزی تلاش 
کرد. در دقیقه 86 میلاد ســرلک شــوت 
ســنگینی به سمت دروازه ســایپا زد ولی 
اکبرمنادی بازهم در این صحنه نفر اول بود 
و توپ را به کرنر فرســتاد تا بازی با نتیجه 

تساوی بدون گل تمام شود.

مجوز باز شدن پنجره نقل و انتقالاتی استقلال 
صادر شد

با اعلام وکیل وینفرد شــفر مبنی بر دریافت مطالبات موکلش پنجره نقل و انتقالاتی این باشــگاه 
باز خواهد شــد.با اعلام باشگاه استقلال،، وکیل وینفرد شفر با ارســال نامه ای  رسمی به باشگاه 
اســتقلال تایید کرد که کل مبلغ طلب شفر به حسابش واریز شده است.به این ترتیب مجوز پنجره 
نقل و انتقالتی باشگاه استقلال صادر شد.تیم فوتبال استقلال امروز از ساعت 16:30 به مصاف مس 

رفسنجان خواهد رفت.

واکنش AFC به محکومیت برگزاری لیگ 
قهرمانان آسیا در قطر

کنفدراســیون فوتبال آســیا به بیانیه اتحادیه بین المللی بازیکنان حرفه ای و محکومیت برگزاری 
مســابقات لیگ قهرمانان آسیا در قطر واکنش نشــان داد.به گزارش مهر، در آستانه مسابقات لیگ 
قهرمانان آسیا در منطقه شرق که قرار است به میزبانی قطر برگزار شود، اتحادیه بین المللی بازیکنان 
حرفه ای با انتشار بیانیه ای برگزاری این مسابقات بدون مشورت با اتحادیه و بازیکنان شرق آسیا را 
محکوم کرد.کنفدراسیون فوتبال آسیا هم در واکنش به این بیانیه تاکید کرد که مدام با کشورهای 
شرق آسیا در ارتباط بوده و مشورت های گسترده ای داشته است.در اطلاعیه AFC که در خبرگزاری 
فرانسه منتشر شده، آمده است: »تصمیم برای برگزاری لیگ قهرمانان آسیا )شرق( در کشور قطر بعد 
از آن صورت گرفت که هیچ کشوری از این منطقه حاضر به میزبانی بازی ها نبود. از تمام مسئولان 
و بازیکنان قبل از ســر به قطر، هنگام رســیدن به این کشور و هر سه تا 6 روز یک بار تست کرونا 
گرفته می شــود. ایمنی و ســلامت همه افراد در اولویت کنفدراسیون فوتبال آسیا است.« مسابقات 
لیگ قهرمانان آسیا در منطقه غرب به میزبانی کشور قطر برگزار شد و پرسپولیس ایران به فینال راه 
یافت. بازی های منطقه شــرق هم به میزبانی کشور قطر و از چند هفته دیگر شروع می شود. فینال 

لیگ قهرمانان 2020 آسیا بین پرسپولیس و نماینده شرق آسیا روز 29 آذر در قطر برگزار می شود.

فوق ستاره رم دیدار برابر ایران را از دست داد
ادین ژکو، ســتاره بوسنیایی باشگاه رم به کرونا مبتلا شده است.به گزارش »ورزش سه«، تیم ملی 
ایران در حالی چند روز دیگر در یک مسابقه دوستانه به مصاف بوسنی خواهد رفت که دقایقی پیش 
مشــخص شد ســتاره خط حمله این تیم و البته بهترین بازیکن آنها یعنی ادین ژکو به کرونا مبتلا 
شــده است.پس از این که ساعاتی پیش باشگاه فیورنتینا اعلام کرد ستاره اسپانیایی این تیم یعنی 
خوزه کایخون به کرونا مبتلا شده، حالا مهاجم گلزن و بوسنیایی باشگاه رم نیز تایید کرده که تست 
کرونایش مثبت شده است و باید دوران قرنطینه را پشت سر بگذارد. ادین ژکو در در صفحه شخصی 
خود در اینستاگرام پیرامون این موضوع نوشت: » سلام بر همه. متاسفانه آزمایش کرونای من مثبت 
شده است و همانطور که می دانید من باید به گذراندن دوران قرنطینه احترام بگذارم. من می خواهم 
به همه کسانی که مرا می شناسند اطمینان می دهم که علائم خاصی ندارم. برای چند روز مجبور 
هســتم که از هم تیمی های خود دور باشــم اما با ذهن و قلب خود برای بازی روز یکشنبه در کنار 
آنها خواهم بود. »با این تفاسیر ادین ژکو دیدار برابر جنوا را به دلیل ابتلا به کرونا از دست خواهد داد 
و نمی تواند تیم ملی کشــورش را هم برای بازی های ملی همراهی کند. این بدان معنا خواهد بود 
که کاپیتان تیم ملی بوسنی و بهترین بازیکن این تیم در دیدار دوستانه برابر تیم ملی ایران حضور 
نخواهد داشت.دیدار دوستانه بین دو تیم بوسنی و ایران در تاریخ 12 نوامبر )پنج شنبه 22 آبان ماه( 
برگزار خواهد شــد. همچنین سرمربی بوسنی برای این مسابقه از 32 بازیکن دعوت کرده که شش 

نفر از آنها در لیگ خود این کشور به میدان می روند.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 139960306271002516 هیـات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملک مشـهد منطقه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی خانـم بتـول چمانـه بـر فرزنـد فاطمـه در ششـدانگ اعیـان یک 
بـاب خانـه بـه مسـاحت 59/85 متـر مربـع قسـمتی از پـلاک 68 اصلـی 
بخـش 9  واقـع در پنـج تـن 68 چهـار راه دوم سـمت چـپ پـلاک 172 
اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضـی و عرصـه موقوفـه ظهیـر الدولـه محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از 
اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر 
خواهـد شـد.ضمنا صـدور سـند مانـع از مراجعه متضـرر بـه دادگاه نخواهد 
شـد. م.الف701 تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/8/17. تاریخ انتشـار نوبت 

1399/9/2 دوم: 
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف  
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 139960306271002448 هیـات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملک مشـهد منطقه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی علـی محمـد جعفـری پـور فرزنـد یداله در ششـدانگ یـک باب 
خانـه بـه مسـاحت 116/10 متـر مربع قسـمتی از پـلاک 65 اصلی بخش 
9 واقـع در بلـوار طبرسـی بیسـت متـری طلـوع – طلـوع 10 پـلاک 20  
خریـداری از مالـک رسـمی آقـای حسـن غزنینی هاشـمی محـرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ 
رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود 
را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر 
خواهـد شـد.ضمنا صـدور سـند مانـع از مراجعه متضـرر بـه دادگاه نخواهد 
شـد. م.الف699 تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/8/17. تاریخ انتشـار نوبت 

1399/9/2 دوم: 
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
هیـات موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبـت ملک مشـهد منطقه 
پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم تکتـم تابعـی فرزنـد 
محمـد علـی در ششـدانگ یـک بـاب منزل مشـتعمل بـر مغـازه و انبار به 
مسـاحت 126/75 متـر مربـع قسـمتی از پلاک 68 اصلی بخش 9  مشـهد 
واقـع در نبـش طبرسـی شـمالی 50 خریـداری از علـی اکبر ابراهیمی سـر 
طاووسـی  محـرز گردیـده اسـت. لذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی توانند از 

تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق 
مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد م.الـف 697تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 1399/8/17. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1399/9/2
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 

سـند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
تعییـن  قانـون  شـماره 1399603060210000504 هیـات اول موضـوع 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت  ملک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی خانـم طاهره علـی زاده فرزنـد محمد علی به شـماره شناسـنامه 
13 صـادره از درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 40 متـر مربـع 
قسـمتی از 1423 فرعـی از 4 اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش 4 
حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی آقـای احمد طالب 
زاده محـرز گردیـده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/8/17 .  تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1399/9/2
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  هیـات   139960306021000486 شـماره 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت  ملک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی علـی خاکشـور مغانـی فرزنـد محمـد بـه شـماره شناسـنامه 15 
صـادره از کاشـمر درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 39 متـر  
قسـمتی ازپـلاک 214 فرعـی از8  اصلـی واقـع درخراسـان رضوی بخش 
4  حـوزه ثبـت ملـک  بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی ورثـه مرحوم 
محمـد باقـر مـدرس محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 

1399/8/17 .  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1399/9/2
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
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ماجرای انتقام دختر ۱۷ ساله از ترامپ چه بود؟
می گویند انتقام غذایی است که باید سرد سرو شود؛ گرتا تونبرگ، فعال 
محیط زیست 17 ســاله ای که وقتی شخصیت سال مجله تایمز شد 
توسط ترامپ مسخره شــد،، دقیقا 11 ماه صبر کرد تا بهترین جواب 
ممکن را به او بدهد. دســامبر 2019، ترامپ به گرتا گفته بود که روی 
»مشکل مدیریت خشمش کار کند« و برای تماشای یک فیلم قدیمی 
با دوستش به سینما برود. توییت رئیس آمریکا با جمله »خونسرد باش 
گرتا، خونســرد!« شروع شده بود و او انتخاب گرتا به عنوان شخصیت 
ســال را »مضحک« خوانده بود. اما بعدازظهر دیروز، وقتی که ترامپ 
در توییتر با حروف بزرگ به نتایج انتخابات اعتراض می کرد، گرتا دقیقا 
همیــن حروف را به او برگرداند؛ »»چقــدر مضحک! دونالد باید روی 
مشکل کنترل خشم خود کار کند و بعد هم با یک دوستش به تماشای 

یک فیلم قدیمی خوب برود. خونسرد باش دونالد، خونسرد!«

بازار لوازم خانگی مترصد ریزش قیمت
برای خرید یک جهیزیه متوســط به حدود 130 تا 150 میلیون تومان 
بدون احتساب کالاها و لوازم غیرضروری نیاز است که به حتم بسیاری 
از خانواده هــا قادر به تامین چنین هزینه ای نیســتند. حداقل قیمت 
تلویزیــون 32 اینچ نیز 5میلیون 900 اســت و تا بیش از 100میلیون 
تومان هم می رســد. قیمت ماشین لباسشوئی نیز حداقل از 9میلیون 
و 700هزار تومان شــروع و تا حدود 30میلیون تومان می رسد. امسال 
خبری از کسانی که برای تبدیل به احسن لوازم خانگی غالبا دست به 
خرید می زنند نبود و تنها کسانی که زندگی تشکیل می دهند یا کسانی 
که واقعا به وسیله ای به واسطه خرابی نیاز دارند، در بازار حضور داشتند .

برخی نمایندگان بدنبال منافع شخصی هستند /تصمیمات 
احمدی نژاد پوپولیستی بود

حســین مظفر، عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام به خبرآنلاین 
گفت:  برخی کاندیداها با شــعارهای پوپولیستی که منطقی و عقلانی 
نیست از احساســات مردم سوءاستفاده می کنند. رفتارهای پوپولیستی 
و عوامفریبانه می تواند قشــر خاکســتری را له یا علیه یک مجموعه 
کند. در فضای انتخابات باید رســانه ها، احزاب و نامزدهای انتخاباتی 
بخش مهمی از زمان خود را برای آگاهی بخشی و اطلاع رسانی دقیق 
بگذارند تا امکان مقایســه برای مردم هم فراهم شود.  متاسفانه بخش 
مهمی از فضای پوپولیســتی حاکم بر قوه مقننه برای منافع شخصی 
خود نمایندگان است. نمایندگان مجلس عموما برای اینکه جای خود 
را در منطقه خود باز کنند شــعارهایی فوق اختیاراتشــان می دهد که 
باعث می شــود امکانات و ظرفیت ها در جای خود صرف نشــود یا 
گاهی به زور متوسل می شوند و وزیر را تهدید به استیضاح می کنند.  

رواج تفکر پوپولیســتی بیش از همه به نهاد مجلس آســیب می زند، 
پیش از هرچیز تقویت نگاه ملی نمایندگان ضرورت دارد.  بخشــی از 
تصمیمات و شــعارهای احمدی نژاد پوپولیستی بود و با واقعیت های 

کشور منطبق نبود.

اگر آمریکا توبه کنند، ممکن است شرایط
 به گونه دیگری رقم بخورد

امام جمعه قم حســینی بوشهری گفت: مساله دیگر انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکاســت که رهبر معظم انقلاب به خوبی به آن اشــاره 
کردند و فرمودند که رفت وآمد این اشــخاص برای ما مهم نیست و در 
بینش و نگاه ما تاثیری ایجاد نمی کند. به خاطر این که این ها روش شان 
همین است و بارها امام نیز فرمودند که اگر این ها توبه کنند و دست 
از شرارت بردارند، ممکن است که شرایط به گونه دیگری رقم بخورد، 
ولی آن چه که ما از این ها ســراغ داریم، جز کینه، عداوت و دشمنی 

نیست.

تاثیر انتخابات آمریکا در بورس پیش خور شده است
سعید اسلامی، عضو شــورای عالی بورس: نتیجه انتخابات آمریکا در 
کوتــاه مدت اثرات روانی در بورس می گــذارد چرا که تغییر انتظارات 
ایجاد می کند؛ باید توجه داشته باشیم که اگر »بایدن« رییس جمهور 
امریکا شود بخش بزرگی از تاثیرات آن در بازار سرمایه پیش خور شده 
اســت و یکی از دلایل کاهش شــاخص در روزهای گذشته به دلیل 
انتظارات کاهش قیمت ارز با پیروزی »بایدن« بوده اســت. اگر ترامپ 
رییس جمهور آمریکا شــود به طور قطع با افزایش نرخ دلار بخشی از 
این آثار برمی گردد؛ اما اگر با نتیجه انتخابات آمریکا گشایش اقتصای 
به نفع ایران ایجاد شود با چشم انداز گشایش در صنایعی که تحریم ها 
اثرات سنگینی بر روی آن گذاشته به طور قطع تاثیرات انتظاری خود را 
نشان خواهد داد و اثرگذار خواهند بود. نتایج انتخابات آمریکا رفتارهای 
هیجانی در بازار سرمایه ایجاد می کند و اگر بایدن رییس جمهور شود 
اثرات انتظاری را در کاهش تحریم ها در بازار سرمایه می بینیم و ممکن 
است برخی از صنایع مانند بانک و پتروشیمی اثرات انتظاری را بپذیرند./

اقتصادآنلاین

رشد اقتصادی ایران از اسفند مثبت می شود
این تحلیلگــر اقتصادی اصلاح طلب تاکید کرد: همه این موارد یعنی 
ایــران از 250 میلیــارد بازرگانی خارجی در ســال 1396 به بازرگانی 
خارجی صفر در سال 1399 رسید که نشان دهنده وارد آمدن سنگین 
ترین فشــار اقتصادی بر کشور است.یلاز یادآور شد: از طرفی متوسط 
کاهش رشد اقتصادی در جهان بین 5 تا 6 درصد بوده و در کشورهایی 
همچون بریتانیا تا 11 درصد هم کاهش داشته است اما شاید این مقدار 
در این بازه زمانی در ایران کمتر بود و ما حتی از خرداد ماه امسال وارد 
رشد اقتصادی شــدیم )در بخش اقتصاد واقعی و نه بخش خدماتی و 
اقتصاد غیرتولیدی( البته برای رشد اقتصادی در بخش خدمات باید تا 
اســفندماه صبر کنیم.ی در پاسخ به این پرسش که چه عواملی سبب 
رشد اقتصادی خواهد شد، گفت: البته این بهتر شدن در قیاس با سال 
قبل خواهد بود؛ این موضوع باید مورد توجه باشــد، هرچند حالا هم 
عملکرد خودروسازی ها 20 تا 25 درصد رشد کرده است که سهم آنها 

20 درصد کل بخش صنعت و 2.5 تا 3 درصد رشد اقتصادی کل کشور 
را شامل می شود، عملکرد فولادسازی ها و کشاورزی هم مثبت است.

این عضو حزب کارگزاران سازندگی تصریح کرد: آنچه رشد اقتصادی 
کشــور را منفی کرده بخش نفت بــوده اما آن هم همه ظرفیت های 
منفی خود را تخلیه کرده و از این بدتر و بیشــتر نمی شــود همچنین 
بخش خدمات به دلیل شــیوع ویروس کرونا که این دو بخش هم از 

اسفندماه مثبت می شود.

واکنش علم الهدی به احتمال پیروزی بایدن
 در انتخابات آمریکا

امام جمعه مشــهد گفت: اینطور نیســت که اگر یک روزی در آمریکا 
جمهوریخواهان شکست خوردند و دموکرات ها آمدند، وضعیت ما فرق 
کند، برخی افراد ناآگاه، مطلب خلاف و آدرس غلط می دهند، باید توجه 
داشته باشــیم این آدرس غلط و این تحلیل های نابجا ما را گول نزند 
و منحرف نکند، تمام عزت و عظمت ما در اســتقلال ما هست و حل 
مشــکلات داخلی ما نیز در گرو روی پای خود ایســتادن، استفاده از 

امکانات و داشته های داخلی است.

کنایه عطاءالله مهاجرانی به ترامپ؛ هم کلافه ای هم آشفته!
عطاءالله مهاجرانی، وزیر ارشاد دولت اصلاحات به اعتراضات ترامپ به 
شمارش آراء انتخابات آمریکا واکنش نشان داد.عطاءالله مهاجرانی در 
توئیتی نوشــت:توئیت های پی در پی ترامپ نشان می دهد که آشفته 
و کلافه اســت. می گوید:»دارند انتخابات را مــی دزدند، نباید آراء را 
بشمارند. انتخابات تمام شد. من پیروز شدم. پنش هم همینو میگه! میرم 
دادگاه عالی! آبی کمرنگ شــدن میشیگان و ویسکانسن که صورتی 

بودند، ظاهرا خواب ترامپ را آشفته کرده است.

عامل گرانی ها از دیدِ وزیر دولت اصلاحات
یک فعال سیاســی با بیان اینکه هیچ کــس نمی داند لحظه بعد چه 
وضعیتــی در اقتصاد ایران حاکم خواهد بود و هیچ ثباتی در قیمت ها 
وجود ندارد، از آن به عنوان بدترین وضعیت حاکم بر این عرصه نام برد.

علی صوفی در گفت و گو با ایسنا، در ارتباط با علت گرانی  و وضعیت 
بد اقتصادی حاکم بر جامعه که باعث تذکر رهبری نیز شد، اظهار کرد: 
بارها و بارها گفته ام. درست است که تحت فشار تحریم ها هستیم و 
این تحریم ها در وخامت اقتصادی نقش بالایی دارند، اما سیاست های 
غلط را از سال 96 شاهد هستیم. سیاست هایی که به صورت سیاست 
نئولیبرالیستی و افراطی با رها سازی قیمت ارز باعث شروع گرانی ها و 
در ادامه باعث اعتراضات مردمی شد.وی ادامه داد: تازه قبل از این رها 
سازی مردم نسبت به وضعیت اقتصادی خود اعتراض کردند؛ در پی نا 

امیدی و استیصال مردم اعتراضاتی در دی 96 صورت گرفت که در نوع 
خود بی سابقه بود. تنها پنج ماه پس از شروع به کار دولتی که در همان 
ســال رای بالایی از مردم کسب کرده بود مردم به عملکردش چنان 
اعتراضی نشــان دادند. متاسفانه این هشدار جدی نگرفته نشد ، بلکه 
برعکس عمل شد نوعی لجبازی اتفاق افتاد و بلافاصله قیمت ارز رها 
شــد.وی ادامه داد: در سال 97 در برنامه تلوزیونی نظرم را اعلام کردم 
که پیش بینی من این است که تیم اقتصادی در دولت نفوذ کرده که در 
دولت آقای هاشمی تحت عنوان تیم تعدیل اقتصادی هم حضور داشتند 
و تا ســال 1374 موجی از گرانی بی سابقه ای را ایجاد کردند و باعث 
شدند مقام معظم رهبری هم نسبت به گرانی ها واکنش نشان دهند .

توئیت مادورو درباره دیدار راهبردی با ظریف
رئیس جمهــور ونزوئلا در توییتی روابط راهبردی میان ایران و ونزوئلا 
را تزلزل ناپذیر خواند.نیکولاس مــادورو، رئیس جمهور ونزوئلا پس از 
دیدارش با ظریف در توییتی نوشــت: امــروز )5 نوامبر( لذت پذیرایی 
از بازدید محمدجــواد ظریف، وزیر خارجه جمهوری اســلامی ایران 
را داشــتم. این بازدید روحیه تزلزل ناپذیر روابط راهبردی همکاری و 
همبستگی میان ایران و ونزوئلا را به تصویب رساند.محمد جواد ظریف 
که چهارشــنبه به ونزوئلا ســفر کرده بود در ادامه دیدارهای خود با 
مقامات ونزوئلا با نیکلاس مادورو، رییس جمهوری این کشور آمریکای 
لاتین دیدار و رایزنی کرد.ظریف که در راســتای سفر منطقه ای خود 
به آمریکای لاتین به ونزوئلا ســفر کرده بود در دومین روز سفر خود 
به کاراکاس با رییس جمهور ونزوئلا دیدار و در مورد مســائل دوجانبه، 
منطقه ای و بین المللی رایزنی و گفت وگو کرد.ظریف پس از ونزوئلا وارد 

هاوانا پایتخت کوبا شد.

ترکی الفیصل نگران بازگشت بایدن به برجام شد
رئیس پیشین ســازمان اطلاعات عربستان گفت که جو بایدن متعهد 
است به برجام بازگردد و این مساله مرا نگران می کند.به گزارش الخلیج 
الجدید، ترکی الفیصل، رئیس پیشین سازمان اطلاعات عربستان گفت: 
پیروزی جو بایدن در انتخابات آمریکا مرا نگران می کند زیرا او متعهد 
به بازگشت به توافق هسته ای ایران است.وی با حضور در نشستی در 
ابوظبی تاکید کرد: جو بایدن گفت که سیاســت ترامپ در خاورمیانه و 
خروجش از برجام را نقض می کند.ترکی الفیصل گفت: جو بایدن تاکید 
کرد که به برجام باز می گردد اما او شــروطی برای بازگشت دارد و ما 

هنوز نمی دانیم که شرط های او چیست.

برنامه عارف برای انتخابات ۱۴00 چیست؟
خامسیان با بیان اینکه به کارگیری جوانان مطالبه جدی جامعه است، 

گفت: در انتخابات ریاست جمهوری 1400 کاندیدای ریاست جمهوری 
باید این اطمینان را به جامعه بدهد که در بدنه دولت، پوســت اندازی 
خواهد کرد؛ بدنه دولت فقط به معنی وزرا نیست بلکه بدنه میانی دولت 
بیشتر مدنظر اســت. متاسفانه جوانان کاربلد بسیاری به دلایل سلیقه 
ای، پشــت در های مدیریتی مانده اند و باید از این افراد استفاده شود.

امســیان در پاسخ به ســوالی در خصوص حضور محمدرضا عارف در 
انتخابات 1400، گفت: مطمئنا هر زمان که تصمیم عارف درباره حضور 
یا عدم حضور در انتخابات ریاســت جمهوری به قطعیت رسید خود او 
اعلام خواهد کرد و در مقطع فعلی، شــخصا صلاحیت اعلام نظر در 
این خصوص را ندارم، ولی بر اســاس تجربه مدیریتی عارف، می توانم 
قاطعانه بگویم که او در هر سمتی که حضور داشت اولویتش، بکارگیری 
جوانان و زنان در مسئولیت های مختلف بوده است. اگر عارف در سال 
92 کناره گیری نمی کرد و رئیس جمهور می شد، مطمئنا بدنه دولت از 
جوانان و زنان متخصص و با انگیزه تشــکیل می شد و همین رویکرد 
را در صــورت حضور در عرصه انتخابات 1400 به صورت جدی دنبال 

خواهد کرد.

حکیمی پور: در ایران مردم بیش از اندازه سیاسی شده اند
احمد حکیمی پور گفت: تلاطمات اقتصادی که ناشی از شوک روانی و 
کاذب است باید حل شود وگرنه ایران نمی تواند به لحاظ توسعه پایدار 
برنامه ریزی کند، چرا که همیشه در دنیا شوک های مختلف وجود دارد 
و ما باید کار خودمان را انجام دهیم.احمد حکیمی پور، فعال سیاســی 
اصلاح طلب با اشاره به وابسته شدن مسائل اقتصادی کشور به فعل و 
انفعالات کشــورهای خارجی گفت: این موضوع جای تأسف دارد، چرا 
که مهم ترین شعارهای انقلاب ما، استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی 
بوده که در قانون اساســی هم آمده و نشانگر ماهیت انقلاب ماست.

وی با بیان اینکه شــاید کم تر کشــوری را بتوان یافت که علی رغم 
اینکه بنایش بر اســتقلال است، به تحولات کشورهای بیگانه وابسته 
باشد، تصریح کرد: این موضوع باید ریشه یابی شود و صرفاً  هم به حوزه 
مســئولین مربوط نمی شود و تبدیل به موضوعی روانی و فرهنگی در 
جامعه شده است. بازار، کارآفرین، تولیدگر سیاستمدار، جریان ها همه و 
همه منتظر نتیجه انتخابات کشوری دیگر هستند. حتی اگر افرادی قرار 
است کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری کشور خودمان شوند، ورود 
جدّی آن ها در گرو انتخابات ریاست جمهوری آمریکا است.حکیمی پور 
با بیان اینکه بازار ارز و طلا و ســایر بخش ها وابســته به نتیجه یک 
انتخابات خارجی شده، گفت: باید این موضوع را آسیب شناسی و با آن 
درست برخورد کرد. این واقعیت، موضوعی نیست که با تأسف خوردن 

حل شود، باید برای آن فکری کرد.
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